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Hoteli smo čez

100
metrov. Rekli so: to je nemogoče. Pristali smo na 120. Vzklikali so: bravo, bravo, bravo. 

Hoteli smo dalje. 140,180. Govorili so, da to nima nobenega smisla.
Vztrajali smo: to so naše sanje. Nihče ne more čez

Sistem ISO 9000 je serija mednarodno 
primerljivih standardov kakovosti poslovnih 
procesov. Njegov namen je vzpostaviti proces 
stalnih izboljšav vseh delovnih postopkov.

Podelitev certifikata ISO 9001 je potrditev, da je 
zunanja presoja sistema kakovosti uspešno 
zaključena. Proces stalnega razvoja kakovosti po 
mednarodnih standardih seje zdaj pričel.
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PRIMER PETEK LETA 2090
PREPIH___________________

- Brez skrbi, gospod Petek. Storilcem še vedno dihamo za ovratnik !

Javno pismo Korošcem 
DRAGI PREVALJČANI!
Globoko sem razočaran, da ste podlegli slepilu demokracije in se odločili za plinski referendum. Pod 
nosom ste se obrisali za takojšnjo pocenitev ogrevanja. Računam na vašo pamet, da boste verjeli 
županovim zagotovilom o izbiri najcenejšega koncesionarja in glasovali za. Predhodno se obračam na 
vas z informacijo o dobrih namerah in vas prosim za naklonjenost ob izbiri po končanem cirkusu okrog 
referenduma, ki je še »potrebnejši« od onega o umetnem osemenjevanju v dobrobit človeške rase. 
Pripravljam ponudbo na razpis in se enakopravno potegujem ob dosedanjih in morebitnih novih dis
tributerjih plina za koncesijo. Seznaniti vas želim s prednostmi pred ostalimi kandidati. Moja firma 
PRDECPLIN iz Močeradnika je delniška družba malih proizvajalcev plina, povezanih v sorodniško 
poslovno verigo na območju Spodnje Logarnice in Zgornje Kotlovnice. Nastopamo javno, brez zaprtih 
kuvert in fig v žepu. Ponujamo 9,99% nižjo ceno! Konkurenčno ceno nam omogočajo tehnološke 
izboljšave naših partnerjev na farmah pitancev, bekonov, kopunov in pujčekov, da ne pozabim last
nikov ovčjih in zajčjih štal ter domačih kurnikov. V prvi fazi bi vam dostavljali plin po vaši distribucij
ski mreži, saj brezcevna dostava zaenkrat ni možna.
V drugi fazi vam obljubljamo dostavo v trdi obliki, saj naši strokovnjaki pravkar zaključujejo postopek 
stiskanja tekočih in plinskih odpadkov v brikete. Surovine bomo skladiščili v jami ob nogometnem 
igrišču, proizvodnja pa bo locirala v poslovnih halah bivših supermarketov.
V tretji fazi pa vam omogočamo samooskrbovanje z vašimi lastnimi izvori energije. Naši strokovnjaki 
vam bodo za minimalno odškodnino montirali najsodobnejše naprave za izkoriščanje plinov, ki se 
sproščajo v otroških plenicah, kahlicah, WCjih, vedrih za kuhinjske odpadke, kompostnih jamah, 
vrtovih itd. Proučujemo tudi postopek izrabe plinov, ki nastajajo ob riganju, zehanju pred TV in 
vreščanju nogometnih navijačev.
Dolgoročno obstoječe plinovodno omrežje nima perspektive in sem ga pripravljen prevzeti v upravljanje 
brezplačno vsaj za 30 let. Računam na vaše razumevanje in vas prisrčno pozdravljam, vam vdani 
Srečko Kozoprc, direktor

Politik, ki odstopa od pravila, ne odstopa od pravil.
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PREPIH
Slovenske železarne:
JEDRNE DRUŽBE NA PRELOMU

v ospredju _____________________________

Od podržavljanja do 
sanacije in končno - 
privatizacije

Slovenske železarne so se pred dobrim 
desetletjem znašle v velikih težavah: na eni 
strani razpad države in za železarne tradi
cionalnega jugoslovanskega trga, na drugi 
strani pa železarne takrat še z vso 
značilnostjo socialističnega gospodarstva 
niso več zdržale v konkurenci zahodnega 
gospodarstva. Slovenska metalurgija in 
strojno-predelovalna industrija je bila 
povsem izčrpana, zato tudi odločitev o 
podržavljanju tega sistema.
Slovenske železarne so ob podržavljenju 
zaposlovale 13. 453 delavcev, v lanskem 
letu je bilo povprečno zaposlenih 4106 
delavcev. Proizvodnja jekla je leta 1991 
znašala 374.874 ton, za kar so železarne 
iztržile 515 milijonov mark. V tem desetletju 
se je podoba železarn temeljito spremenila 
in med metalurškimi družbami je novega 
lastnika dobilo Jeklo Štore (Inexa); kljub 
temu so lani v Slovenskih železarnah odlili 
364.807 ton jekla in dosegli skoraj 589 mi
lijonov mark realizacije.
Slovenija je pri železarnah ubrala enake 
principe, kot so pred njo storile že nekatere 
druge zahodnoevropske države: najprej 
podržavljanje, nato sanacija in končno pri
vatizacija. In tudi obdobje desetih let je 
časovno kar primerljivo s sanacijami na 
Zahodu. Toda letos in prihodnje leto prihaja 
veliki finale, prodaja štirih osrednjih družb. 
Prihodnost bo pokazala, ali je država rav
nala modro: državna intervencija v
železarnah je temeljila na finančni pomoči, 
ki je v prvi vrsti sanirala banke in ohranjala 
socialni mir, ni pa bilo finačnih spodbud, to 
je vlaganja v razvoj tehnologije in izdelkov.

Milijoni, milijoni, še 
najmanj na Ravne

Prva in ključna vloga države je seveda bila v 
finančni sanaciji tega sistema, ki je 
omogočala pokrivanje obveznosti železarn 
do bank, javnih podjetij in države. Pravo 
delo seje začelo leto po podržavljenju, ko je 
državni zbor obravnaval sanacijski načrt 
Slovenskih železarn in sprejel tri železarske

zakone: o kritji izgub, jamstvu RS za 
obveznice izdane za sanacijo Slovenskih 
železarn in jamstvu RS za kredite na trajna 
obratna sredstva Slovenskih železarn. S 
prvim zakonom je država nadomestila 
izgubo podjetij sistema izkazano v izkazu 
uspeha za leto 1991, ki je znašala nekaj 
več kot 4,3 milijarde tolarjev. Za nado
mestilo te izguba je konec leta 1992 izdala 
blagajniške zapise v skupni vrednosti nekaj 
več kot 71,7 milijona mark, ki so zapadli v 
izplačilo 26. junija 1993. S temi 
blagajniškimi zapisi so SŽ poravnale 
obveznosti do domačih dobaviteljev in 
prispevke za Zavod za pokojninsko in 
invalidsko zavarovanje in Zavod za 
zdravstveno zavarovanje, obveznosti do 
Elesa, Slovenskih železnic, Petrola, 
proračuna in drugih.
Zakon o jamstvu države za obveznice
izdane zaradi sanacije Slovenskih železarn, 
ki je bil sprejet konec leta 1992, bo najbolj 
aktualen prav v letošnjem letu. Zakon je 
omogočil Slovenskim železarnam izdajo 
obveznic za poravnavo obveznosti do 
domačih bank iz naslova dolgoročnih in 
kratkoročnih deviznih kreditov zapadlih do 
leta 1991 in vseh tolarskih kreditov, skupaj 
z obrestmi, v višini 248 milijonov mark. S 
tem zakonom je bila z garancijo omogočena 
sprememba kratkoročnih obveznosti v dol
goročne, v železarnah pa stalno poudarjajo, 
da so se na ta način sanirale predvsem 
banke (večinoma Ljubljanska banka v 
Kranju, Celju in Slovenj Gradcu).
Slovenija je prevzela jamstvo za poravnavo 
obveznosti iz naslova obveznic ob njihovi 
zapadlosti konec leta 2022 v primeru, da 
železarne tega same ne bi zmogle, do 
konca leta 1997 pa je država prevzela tudi 
izplačilo obresti za te obveznice v višini sko
raj 20 milijonov mark na leto. Te obresti je 
država plačevala tudi po letu 1997, saj 
železarne tega niso zmogle, ker pa komisi
ja Evropske unije zahteva s koncem 
letošnjega leta tudi konec vseh državnih 
pomoči, bo še letos moral parlament spre
jeti zakon, s katerim bo država prevzela tudi 
te obveznosti. Z Zakonom o jamstvu RS za 
kredite za trajna obratna sredstva SŽ je 
država izdala jamstva v višini 72 milijonov 
mark za kredite, ki so jih železarne naje
male za trajna obratna sredstva.
Oktobra leta 1994 je parlament sprejel 
Zakon o zagotavljanju sredstev za odplačilo 
kreditov za trajna obratna sredstva in kre

ditov za izvedbo nujnih investicij (februarja 
1995 je bil ta zakon dopolnjen). Tako je 
država iz proračuna zagotavljala denar za 
odplačilo glavnic kredita v višini 61 mili
jonov mark, ki so ga železarne najele za pri
dobitev trajnih obratnih sredstev in za izved
bo nujnih investicijskih del. Država seje po 
tem zakonu zavezala, da odplačuje glavnico 
v višini 7,63 milijona mark letno, obresti iz 
naslova tega kredita pa železarne.
Po nekaj letih zatišja je bilo jasno, da bodo 
za sanacijo železarn potrebna še dodatna 
državna sredstva. V začetku 1998 je bil 
sprejet Zakon o privatizaciji Slovenskih 
železarn, ki je poleg dokapitalizacije v višini 
več kot 61 milijonov mark predpisal še pri
vatizacijo tega sistema. Program privatizaci
je načrtuje prodajo 80-odstotnega deleža 
vseh družb, skladno z zakonom o privati
zaciji pa je 20 odstotkov namenjenih 
notranjemu odkupu. V letih od 1992 do 
2000 je bilo za socialni program namen
jenih dobrih 60 milijonov mark.
Vlaganja države v Slovenske železarne so 
torej bila neposredna in posredna. 
Neposrednih vlaganj je bilo več in pred 
desetletjem je država v obliki blagajniških 
zapisov namenila za sanacijo treh železarn 
(Ravne, Jesenice in Štore) dobrih 71 mili
jonov mark. Leta 1992 je država izdala 
obveznic za nekaj več kot 248 milijonov 
mark, ki naj bi zapadle leta 2022, glavnico 
in del obresti (država se je zavezala, da bo 
do 31. decembra 1998 plačala obresti v 
višini skoraj 115 milijonov mark) naj bi po 
takratnih predvidevanjih poravnale same 
železarne. Kreditov po zakonu za zagotavl
janju trajnih obratnih sredstev in investicij je 
bilo za skoraj 60 milijonov mark, prav toliko 
tudi subvencij za socialni program, država 
pa je prevzela tudi kredite v višini 43 mili
jonov mark. Zadnji železarski zakon o priva
tizaciji SŽ je predvidel tudi skoraj 62 mili
jonov mark za dokapitalizacijo tega sis
tema. Skupaj je bilo neposrednih vlaganj 
države do konca leta 2000 za dobrih 411 
milijonov mark.
Med posredna vlaganja štejemo že omen
jene obveznice v višini 248 milijonov mark 
in poroštev za kredite v višini 100 milijonov 
mark. Toda obveznice se bodo prej ko slej 
spremenile v neposredna vlaganja, kajti v 
programu prestrukturiranja jeklarstva, ki je 
bil izdelan skladno s Protokolom II k 
evropskemu sporazumu o pridružitvi 
Slovenije k Evropski uniji, je v 65. členu
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PREPIH v ospredju

Pridružitvenega sporazuma zapisana izrec
na zahteva, da se vse sektorske državne 
pomoči iztečejo konec letošnjega leta. To z 
drugimi besedami pomeni, da bo morala 
država podeliti železarnam v tem letu še 
eno pomoč, to pa v obliki prevzema omen
jenih obveznosti oziroma posrednih vlaganj 
Slovenskih železarn. V ta namen bo vlada 
tudi predlagala zakon o prevzemu
obveznosti Slovenskih železarn s strani 
Republike Slovenije. Ko bodo po letu 2001 
delali obračun, bo mogoče govoriti le še o 
neposrednih vlaganjih, ki jih bo za več kot 
660 milijonov mark, še vedno je 
nedorečeno vprašanje poroštev za kredite, 
saj je vprašanje, ali se bo od prodaje pod

jetij in stanovanj resnično zbralo okoli sto 
milijonov mark.
Med tremi železarskimi lokacijami je bilo v 
tem desetletju velikokrat slišati medsebo
jne obtožbe, kako je bila posamezna lokaci
ja s strani države privilegirana. Na 
Jesenicah je bilo v teh letih vseh oblik 
neposrednih vlaganj za več kot 164 mili
jonov mark ali 40 odstotkov vseh neposred
nih vlaganj države. Posrednih vlaganj je bilo 
še več, to je 186 milijonov mark ali 53 
odstotkov vseh vlaganj v obliki obveznic in 
poroštev na kredite. Ravne, od koder se je 
največkrat slišal glas, da so bile v sanaciji 
zapostavljene, so res prejele polovico manj 
neposrednih državnih sredstev kot Jesenice

(dobrih 84 milijonov mark ali 21 odstotkov), 
obveznic in poroštev pa je bilo skupno za 
60 milijonov ali 17 odstotkov vseh posred
nih državnih vlaganj.
Boljše od Raven sojo odnesle Štore, saj so 
železarska podjetja na lokaciji v Štorah 
dobila več kot 124 milijonov mark državne
ga denarja (30 odstotkov vseh neposrednih 
vlaganj) in dobrih 78 milijonov mark posred
nih vlaganj (23 odstotkov). Manjši delež 
državne pomoči so bila deležna tudi ostala 
podjetja (Veriga Lesce, TIO Pnevmatika 
Lesce, Plamen Kropa, lovil Ljubljana, Žična 
Celje, Slovenske železarne d.d.). Stotine 
milijonov mark, ki jih je država namenila za 
sanacijo tega sistema, omenjamo tudi zato,

da bi se privatizacija zaključila s poštenimi 
prodajami, ne pa z razprodajami. Ravne so 
dobile še najmanj državnega denarja, met
alurgija pa je tod preživela zato, ker so 
predhodne generacije poskrbele za 
kvalitetne elektro peči, kontrolno opremo in 
razvoj ter akademsko izobražen kader.

Pazljivo v privatizacijo 
jedrnih družb

Skratka, v Sloveniji v zadnjem desetletju ni 
bilo sistema, za katerega bi bilo sprejetih 
toliko zakonov in namenjenega toliko

državnega denarja, toda v desetih letih se 
je vendarle ohranila metalurgija v teh tradi
cionalnih industrijskih okoljih, ohranilo seje 
vsaj nekaj tisoč delovnih mest. Sedaj sis
tema čaka zadnja faza privatizacija jedrnih 
družb tega sistema. Prodano je že biio Jeklo 
Štore, ki ga je zelo poceni dobila švedska 
Inexa. V zadnjem letu je največ vznemirjen
ja povzročila prodaja Armatur Muta.
Najbolj trd oreh bodo v času privatizacije 
podjetja na lokaciji Ravne. Kaj kmalu bo 
vodstvo družbe STO, Stroji in tehnološka 
oprema moralo na dan s precej bolečo 
resnico, najbrž bodo nujna tudi odpuščanja. 
Jože Studenčnik, novi direktor družbe STO, 
zagotavlja, da odpuščanja ne bodo velika, 
saj v zadnjih mesecih poslujejo pozitivno in 
se pripravljajo na privatizacijo tega podjetja. 
Za Metal pa je že danes treba zapisati, da 
bi bil prvovrstni škandal, če bi bil prodan za 
skromnih 20 do 30 milijonov mark, kolikor 
so po nekaterih podatkih pričakovanja 
Slovenskih železarn. Sama kovaška 
stiskalnica, ki je pričela kovati konec 
lanskega leta, je namreč stala 17 milijonov 
mark.
Metal kot tipična mini jeklarna je v zadnjih 
letih v dobri poslovni kondiciji, zato bo 
potrebna pozornost, da se ne ponovi zgod
ba z Armaturami. Armarture Muta so devet 
let poslovale odlično in z dobičkom, zadnjo 
leto ali dve, ko so bile v fazi prodaje, pa so 
zaradi špekulativnih razlogov in diktata 
kupca ustvarjali izgubo in prostor za razpro
dajo. Zato je utemeljena bojazen, da bi se v 
prihodnjem letu lahko tudi Metal znašel v 
izgubi, da bi nekdo to jeklarsko družbo 
ceneje kupil. Metalu pa ne gredo na roke 
tudi zadnja dogajanja v ZDA, kamor izvozi 
več kot desetino svoje proizvodnje.
Metal Ravne ima podobno prodajno struk
turo kot tri samostojne jeklarske družbe v 
Evropi (Boehler, Bereitenfeld in EWK), trg za 
orodna jekla je količinsko precej omejen in 
na njem preživijo le podjetja, ki se hitro pri
lagajajo oziroma podjetja, ki sama diktirajo 
tehnološki razvoj. Za omenjeni drobiž bi se 
lahko hitro kdo kupil Metal že iz špekula
tivnih razlogov, zato mora Metal doseči 
svojo realno ceno, to pa lahko le z ustrezno 
lastniško strukturo. Ta bi morala biti 
razpršena in nobenemu od partnerjev vsaj v 
začetku ne bi smela omogočiti več kot 15- 
odstotni delež, razen železarjem v skladu z 
zakonom o privatizaciji (20 odstotkov). 
Poslovodstvo bi moralo biti vključeno v last
ništvo v skladu z njihovimi finančnimi 
zmožnostmi, Metal pa mora postati solast
nik Nožev in Valjev s Kalilnico.

(mp)
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PREPIHv sliki

KOROŠKA 
V SLIKI

Tudi Korošci smo kar pridno podpisovali. Za Holding seveda, ki naj 
bo, kje drugje kot v Mariboru. Dravska veriga elektrarn pridela le 
nekaj manj kot polovico slovenske električne energije. In kaj imamo 
mi od tega? Že res, sveti nam, požene motor, tresejo se elek- 
tropeči... Pomnimo pa tudi potopljena polja, hiše, dobili smo 
meglo. Bil je to »družbeni interes«. Razna sponzorstva, pomoči kul
turi, zdravstvu... pa pripadajo mestom in centrom. Pa se nam mora 
zasvitati, čemu podpisujemo. Ste ondan slišali zanimivo izjavo, da 
bodo popolnoma zaprli le dve brezcarinski prodajalni: tisto na Viču 
in ono na Radeljskem prelazu? Obe sta menda na Koroškem, in 
nekaj je treba vreči vragu na nagrado. Pa bo še najlajžje tu pri nas.

Jernejčani so se lotili še zadnjih, bolj lepotnih urejanj svojega vrha 
tam, kjer so cerkev, zanimivo pokopališče, župnišče. Ob 
pokopališču so uredili estetsko dodelano hišico kot shrambo za 
razno orodje in pripomočke. Načrte jim je izdelal znan koroški 
arhitekt Andrej Lodrant. Tudi urejen vhod na pokopališče je sedaj 
že pokriti s tukaj običajnimi šintli, četudi sta cerkev in župnišče 
pokrita z macesnovimi deščicami.

Posnetek Kristl Vaiti

Obromova kapela spada med zgodovinsko zaščitene spomenike

kulturne dediščine. Letos je bila s strani domačinov deležna 
temeljite obnove in tako je v stari podobi zasijala skoraj, kot da bi 
zaživela v novo rojstvo. Škoda le, da so današnji »mojstri« uničili 
nekdanje freske, tiste, ki so bile v stranskih okenskih vdolbinah. 
Nemara pa jih je tudi že popolnoma uničil čas. Kapelica ima zan
imivo zgodovino. Svojčas je služila tudi kot cerkvica, kjer so 
potekali razni obredi, posebej velikonočni žegen je bil tu slovesen.

Ob kopališču HE Ožbal je v organizaciji Davida Leitingerja in pri
jateljev potekal močan shod nad trideset prijavljenih in le nekaj 
manj prisotnih ljubiteljev likovnega ustvarjanja. Izrabljajoč pretežno 
naravne materiale in forme so nastajala zanimiva dela, novi ali 
nemara tu in tam ponovljeni likovni motivi, skulpture in drugi izrazni 
izdelki in prijemi.

Področno združenje borcev in udeležencev NOV Slovenj Gradec je 
organiziralo izlet svojih članov v Prlekijo, Prekmurje in Goričko, kjer 
so obiskali največji grad v Sloveniji, ki ima toliko sob, kot je dni v 
letu. Obiskali so Moravske toplice, v Murski Soboti pa so si 
ogledali znamenit spomenik iz NOB. Tam je nastal tudi skupni pos
netek.
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Posnetek Stanko Hovnik

V prostorih ravenske Študijske knjižnice, prav tam, kjer je Mitja 
Šipek srkal osnove in polnil celice radoznalosti, je na ogled prav 
zanimmiva razstava. Postavljena je sicer s pravo koroško skrom
nostjo in šele pravi postanek in pregled nam razodene pretežno 
tisti kulturniški nemir in ustvarjalnost, ki gaje ob svojem delu v fab- 
riki desetletja dajal Mitja Šipek s »Šntaneva«. Sicer pa vemo še 
veliko več: kolikokrat smo uživali v pesmih, ki jih je dirigiral, ga 
poslušali na odrih, gledali v filmih. Mar ni Mitja eden najbolj za
nimivih živečih Korošcev?

Posnetek Kristl Vaiti

Občinska gasilska zveza gornje Dravske doline je imela v gosteh 
vrstnike iz Občinske gasilske zveze Tolmin. Gasilski tovariši so si 
ogledali Rudnik v Mežici, šli na Šentanel, si mimogrede ogledali še 
nekaj drugih krajev in zanimivosti in na kraju zaključili razgovore in 
pogovore na Lovski koči nad Vuzenico. Kar prekratek je bil dan, da 
bi si izrekli vse, kar je zanimivega od stroke, organizacije in drugih 
problemov, ki so skorajda enaki v vseh krajih po Sloveniji.

Jesenska srečanja na Prevaljah so tudi letos postregla z izjemno 
bogatim programom, ki je privabil množice ljudi od blizu in tudi bolj 
od daleč. Zvrstile so se številne prireditve, od pohodov v naravo, 
športnih tekmovanj, planinskega srečanja družin na Uršlji gori,

razstav in predstavitev knjig... Pa z dvema gledališkima predstava
ma in koncertnimi večeri. Tudi mladi so prišli na svoj račun, otroci 
s Krojačkovim dnevom in mladina s koncertom priljubljene skupine 
ter s prireditvijo Veter v laseh - s športom proti drogam. Manjkal ni 
seveda niti semanji dan, ki je že tradicionalno dobro obiskan in 
založen s številnimi drobnimi artikli.

Posnetek: mp

V razstavnem salonu na gradu na Ravnah na Koroškem je ta čas 
razstava s presenetljivo vsebino: razstava čipk in porcelana, pred
vsem izdelki, ki so bližje miniaturi. Po vsebini lepotah in preciznos
ti izdelkov pa so dokaz, da Korošice znajo povsem dohiteti klek
ljarice iz Idrijskega, ki imajo evropski, če ne kar svetovni sloves.

Posnetek Kristl Vaiti

Planinsko društvo Mežica ter občini Mežica in Črna so odprli 
biološko čistilno napravo, ki jo je sofinancirala Evropska skupnost 
preko projekta Phare CBC. V ta namen je za tri čistilne naprave v 
Sloveniji unija prispevala 180 tisoč evrov. Prva šistilna naprava iz 
tega projekta je bila odprta pred mesecem dni na Loki pod Raduho, 
v kratkem bo gotova še tretja na koči na Kališču.

Posnetek: -mp

7



PREPIHnaš^raji

Slovenj Gradec:
OB PRAZNIKU ODPRTJE ŠOLE IN PODPIS 
LISTINE O MEDNARODNEM SODELOVANJU
Slovenj Gradec ima veliko projektov v izvajanju in veliko načrtov za naprej

Mestna občina Slovenj Gradec praznuje 
septembra svoj občinski praznik. Ob tej 
priložnosti so v občini potekale številne 
svečanosti in prireditve, od katerih velja 
posebej omeniti odprtje druge faze obnove 
Prve osnovne šole ter podpis listine o sode
lovanju in partnerstvu mesta Slovenj 
Gradec z avstrijskim Vocklabruckom in 
nemškim Hauzenbergom, na katerem je bil 
prisoten tudi župan Češkega Krumlova, kije 
listino že podpisal. Na svečani seji so 
podelili tudi letošnje občinske nagrade in 
odličja.

»Mednarodno sodelovanje med regijami in 
mesti glasniki miru je eno od pomembnih 
področij dejavnosti občine. Več kot leto dni 
potekajo priprave na ustanovitev skupnosti 
regij Varpalota (Madžarska), Marche 
(Italija), Lavantall (Avstrija) in naše Koroške 
(vseh dvanajst občin) v skupnost regij. S 
skupnimi projekti bomo kandidirali za sred
stva Evropske unije, vsa partnerstva in 
povezovanja pa načrtujemo dolgoročno, saj 
smo prepričani, da bo ta pristop prinesel 
odmevne rezultate,« je na tiskovni konfer
enci povedal župan Janez Komljanec. 
»Letos smo uspeli do začetka pouka pren
oviti deset učilnic v Prvi osnovni šoli, uredili 
smo vhod in avlo s stopniščem, dozidali del 
sanitarnih prostorov, prenovili del upravnih 
prostorov in zbornico, za kar smo potrebo
vali 170 milijonov tolarjev. S tem zagotavl
jamo pogoje za devetletko na šoli.« Da pa 
adaptacija še ni v celoti končana, je 
Komljanec povedal tudi ob odprtju nove pri
dobitve in napovedal, da bo v prihodnjih 
letih šola dobila tudi telovadnico, »...kot jo 
želi gospa ravnateljica oziroma kot nareku
jejo potrebe otrok«.

Mestna občina je sicer za investicije letos 
namenila iz proračuna 920 milijonov tolar
jev. Nekatere pomembne investicije so dol
goročne in se bodo nadaljevale v prihodnjih 
letih. Med najbolj zahtevnimi je izgradnja 
čistilne naprave v Pamečah, katere vred
nost ocenjujejo nad dve milijardi tolarjev in 
bo sofinancirana iz evropskega projekta 
ISPA.
Na tiskovni konferenci pred občinskim

Janez Komljanec: Prednost projektom, ki 
prinašajo največ k skupnemu razvoju

praznikom je direktor uprave Ivan Plevnik 
predstavil še vrsto projektov, ki so v teku ali 
jih načrtujejo v kratkem času. Med njimi so 
dograditev kulturnega doma, investicije v 
športna igrišča in obnovo športne hale, 
prenova mestnega jedra, vodooskrba, odla
gališče v Mislinjski dobravi, projekt oživljan
ja podeželja...
V mestni občini si prizadevajo zagotoviti 
tudi čim več socialnih in neprofitnih 
stanovanj. Med leti 1992 in 1998 so 
zgradili ali kupili 57 stanovanj, v zadnjih 
treh letih pa še 31 stanovanj. Potrebe so 
velike, zato je občina v zadnjem razpisu 
zagotovila 12 socialnih stanovanj, drugo 
leto pa načrtujejo še izgradnjo 20 stanovanj 
v novem bloku v soseski S-8.
Preveč je projektov, da bi se spuščali v 
posamezne predstavitve. Morda omenimo, 
da bosta pri obnovi mestnega jedra letos 
končana prva in druga faza, tretja faza (Trg 
svobode z osrednjim delom Glavnega trga) 
pa drugo leto. Projekt celostnega razvoja 
podeželja v primestni skupnosti Sele-Vrhe 
se odvija v okviru projekta CRPOV. Ključni 
namen je ugotoviti razvojne možnosti 
območja na področjih kmetijstva, gozdarst
va, turizma in obrti ter opredeliti potrebne 
investicije v infrastrukturo.
Delo občinske uprave poteka očitno uskla
jeno, s strokovnim pristopom občina

obvladuje zahtevnost projektov in načrto
vanja v prihodnje. Korak naprej so naredili 
tudi na področju informatizacije uprave, kjer 
so pristopili k dograditvi geografskega infor
macijskega sistema, s povezovanjem baz 
podatkov vseh področij. Informacije v digi
talni obliki bodo zagotavljale nadzor nad 
stanjem v prostoru, hitro odločanje in iskan
je rešitev, predvsem pa hiter dostop do 
potrebnih podatkov.

»Eden najbolj pomembnih in dolgoročno 
razvojno naravnanih projektov občine je 
prostorski plan, ki opredeljuje način izrabe 
prostora. Na eni strani omogoča razvoj na 
vseh področjih, na drugi strani pa prostor 
varuje pred nenamenskim in nepravilnim 
izkoriščanjem. Tudi na ravni regije smo se 
uspeli dogovoriti za enoten pristop k region
alnemu prostorskemu planu in vrsti drugih 
pomembnih projektov. Skupna naloga je na 
primer sodobna prometna povezava 
Koroške z avtocestnim križem ter ponovna 
vzpostavitev železniške povezave Dravograd 
- Velenje. Dobra prometna povezanost bo 
izjemnega pomena za nadaljnji dolgoročni 
razvoj regije,« pravi župan Janez Komljanec. 
»V zadnjih letih smo na Koroškem pridobili 
tudi kar nekaj dodatnih izobraževalnih pro
gramov. Večje možnosti za šolanje doma so 
pomembne za učence in dijake same, prav 
tako pa za gospodarstvo v našem okolju. To 
nadgrajujemo s pridobivanjem dodatnih pro
gramov na višji strokovni šoli in težimo k 
širitvi teh programov.«
Želja in potreb je veliko, problem predstav
ljajo predvsem preskromna denarna sredst
va, da bi lahko vsem ugodili. »A prepričan 
sem, da bomo s skupnimi prizadevanji kos 
vsem težavam, zavedati pa se morami tudi, 
da vsega, kar je treba postoriti, ni mogoče 
narediti naenkrat, in ker so želje večje od 
možnosti, je nujno usklajevanje in dogovar
janje. Prednost moramo dati projektom, ki 
prinašajo največ k skupnemu razvoju in ki 
povečujejo naše potencialne možnosti za 
hitrejši napredek na vseh področjih našega 
življenja in dela,« pa je Komljanec zapisal 
tudi v prvo številko Glasnika Mestne občine 
Slovenj Gradec, ki je izšla ob letošnjem 
občinskem prazniku. Vojko Močnik
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Občinske nagrade in plakete 2001
Naziv častni občan Mestne občine Slovenj Gradec je letos pridobil Ivan Gams, rojen v Šmartno pri Slovenj Gradcu. 
Priboril si ga je izrednimi dosežki na področju geografije, sicer pa akademik in znanstvenik trenutno stanuje in dela v 
Ljubljani.

Franček Lasbaber je na predlog Zavoda Republike Slovenije za šolstvo prejel občinsko nagrado, plakete pa so prejeli
Anton Ješovnik iz Starega trga, Drago Plazi z Graške Gore, Jakob Borovnik iz Šmartna, Peter Pungartnik s Sel in Albin 
Žižek iz Slovenj Gradca.
Vrunčevo nagrado, ki jo občina podeljuje za delo v šolstvu, je prejela Olga Obretan, upokojena učiteljica 1. razreda 
osemletke, Vrunčevi plaketi pa Frančiška Šumnečnik, ki je prispevala k izboljšanju izobraževanja v zdravstvenih šolah, 
in projektna skupina za uvajanje programa devetletke na Prvi osnovni šoli Slovenj Gradec.

Gospodarstvo:
Do konca leta združene koroške zadruge
Predstavniki koroških zadrug so napovedali 
združitev sedanjih šestih zadrug v eno, ki 
naj bi začela poslovati v začetku prihodnje
ga leta. S tem želijo zmanjšati stroške 
poslovanja in se prilagoditi sodobnim tržnim 
pogojem. Da bi izpeljali projekt razvojnega 
prestrukturiranja zadružništva in 
hranilništva, so direktorji zadrug na 
Koroškem ustanovili konzorcij, ki bo do 
konca leta pripravil vse potrebno za 
združitev.
Razloga za združitev zadrug ne gre iskati 
zgolj v spremenjenih tržnih razmerah, 
ampak tudi v nujnosti sanacije skupne 
Kreditno hranilne službe (HKS) Slovenj 
Gradec. Slednja seje zaradi slabega voden
ja in najemanja visokih kreditov v preteklih 
letih znašla v izredno slabem finančnem 
položaju, saj je bila denimo že po reviziji 
računovnodskih izkazov za leto 1998 ugo
tovljena izguba v vrednosti 395 milijonov 
tolarjev. Kot je povedal direktor Kmetijsko

gozdarske zadruge Ledina v Slovenj Gradcu 
Mirko Tovšak, bodo izgubo HKS pokrili s 
pomočjo državnih sredstev, z dezinvestiran- 
jem in s prihodnjim, bolj konkurenčnim 
poslovanjem.
»V tej smeri nam je priskočila na pomoč 
država, in sicer smo na podlagi lanskega 
razpisa za prestrukturiranje pridobili 110 
milijonov nepovratnih sredstev s strani min
istrstva za kmetijstvo in 75 milijonov dol
goročnega ugodnega kredita iz ribniškega 
sklada za regionalni razvoj. Ker je priman
jkljaj še večji, ga bodo zadruge pokrivale 
tudi s prodajo dela svojega premoženja, ki 
ga za delovanje neobhodno ne potrebujejo,« 
je pojasnil Mirko Tovšak.
Kot je povedal, računajo, da bodo združene 
zadruge, ki imajo preko tisoč članov, 
močnejše na prodajnem in nabavnem trgu. 
»Z enotno komercialo bomo imeli bistveno 
boljše nabavne pogoje, seveda pa pri tem 
moramo racionalizirati proizvodnjo. To

pomeni, da bo potrebno zmanjševati število 
zaposlenih, in sicer na tistih področjih, ki so 
bila zdaj organizirana v okviru posamezne 
zadruge. Gre na primer za računovodstvo, 
komercialo, administrativne funkcije in tako 
naprej, nekaj pa bo tudi prerazporeditev iz 
ekonomske v trgovsko dejavnost. Precej 
zaposlitev je bilo že zdaj sklenjenih za 
določen čas, kar pa olajšuje zmanjševanje 
števila delovnih mest,« je razložil Tovšak. 
Načrtujejo, da bodo od sedanjih 161 
zaposlitev v prvi fazi ohranili 145 delovnih 
mest, v kasneje (približno čez tri leta) pa bo 
zaposlenih 130 delavcev. Sedež zadruge je 
predviden v Slovenj Gradcu, čeprav to 
vprašanje še ni povsem usklajeno. 
Predvidena pa je ohranitev poslovalnic v 
Dravogradu, Vuzenici in na Prevaljah, kjer 
bodo lahko kmetje še naprej opravljali 
odkupe kmetijskih proizvodov.

Petra Lesjak Tušek
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Srečanje uporabnikov programske 
opreme KOPA

gospodarstvo_______________________________________PREPIH

/COFA
računalniški inženiring d.d.

Podjetje Kopa je 7. septembra na 
Rogli priredilo tradicionalno 
Srečanje uporabnikov njihovih 
informacijskih rešitev. Namen 
srečanja je bilo predstaviti 
novosti s področja aplikativnih 
rešitev in najnovejše tehnologije 
strateških partnerjev. Dogodek je 
bil namenjen izmenjavi izkušenj, 
utrjevanju vezi med uporabniki in 
podjetjem Kopa ter zabavi in 
sprostitvi.

»Naši uporabniki so osrednjega pomena tako za naš 
uspeh, kot za našo prihodnjo strategijo razvoja in 
dejavnosti,« je poudaril Bernard Osvald, direktor pod
jetja Kopa. »Srečanje z njimi nam je omogočilo pred
stavitev naših rešitev, obenem pa je lahko tudi naše 
podjetje pobliže prisluhnilo njihovim željam.«
Podjetje Kopa se zaveda pomembnosti strank pri 
izdelavi novih rešitev in tako poskuša upoštevati njiho
va mnenja in povratne informacije.
Srečanje je bilo sestavljeno iz dveh delov: formalnega, 
v okviru katerega so potekala predavanja in pred
stavitve podjetij Kopa, Oracle in Compaq, ter nefor
malnega, v okviru katerega so se lahko obiskovalci 
udeležili različnih športnih aktivnosti.

Kopa želi svojim uporabnikom ponuditi storitve najvišje 
kakovosti, kar pa je mogoče storiti le s stalnim spreml
janjem želja in potreb uporabnikov. Obenem pa so na 
srečanju predstavili tudi tehnologije in novosti 
strateških partnerjev, saj so na prireditvi sodelovali 
tudi podjetji Compaq in Oracle.
»Uporabniki naše opreme so pokazali veliko zanimanja 
za nove tehnologije, saj se čedalje bolj zavedajo 
nujnosti prehoda v elektronsko poslovanje,« je razložil 
direktor Osvald.
Podjetje Kopa skuša s tovrstnimi srečanji poudariti 
pomembnost stalnega prilagajanja potrebam trga in 
novim tehnologijam.

PR

KOPA računalniški inženiring d.d., Kidričeva 14, 2380 Slovenj Gradec 
tel: (02) 88 39 700, fax: (02) 88 39 777, e-mail: info@kopa.si, www.kopa.si
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ENERGETIKA RAVNE, d.o.o. SVETUJE
KDAJ IN KAKO PRISTOPITI K IZBIRI
DOBAVITELJA ELEKTRIČNE ENERGIJE

SLOVENSKE ŽELEZARNE

ENERGETIKA
RAVNE do.o.
rm

ISO 9001

Nova zakonodaja omogoča glede odpiranja trga z 
električno energijo tudi drugačen status odje
malcev električne energije. Nakup in prodaja 
električne energije preko različnih pravnih in 
fizičnih subjektov omogočata konkurenčnost na 
trgu. Omogočeno je združevanje upravičenih 
odjemalcev, to je odjemalcev nad 41 kW, ki s 
skupno količino in enim diagramom nastopajo pri 
nakupu električne energije, medtem ko bo 
potrebno upravljalcu poravnati omrežnino za 
vsakega odjemalca posebej, če so različni 
napetostni nivoji oziroma tako imenovana 
bilančna območja. Upravičeni odjemalci lahko po 
lastni presoji izberejo konkurenčnega dobavitelja 
električne energije.
Z ozirom na to, da bo potrebno do 15. 10. 2001

izbrati in skleniti pogodbo za naslednje leto, je 
treba kar pohiteti. Omogočeno je torej samosto
jno ali z združitvijo upravičenih odjemalcev izbrati 
dobavitelja električne energije preko trgovca, 
posrednika ali zastopnika.. Konkurenčno ceno bo 
možno doseči z združitvijo odjemalcev, ki se s 
svojimi karakteristikami odjema med seboj lahko 
dopolnjujejo oziroma dosežejo čim bolj 
enakomeren odjem preko celega dneva, meseca 
oziroma leta (pasovni odjem).
Ustrezna izbira bo predvsem pomembna za večje 
upravičene odjemalce. Na ceno bo vplivalo tudi 
obdobje sklenitve bilateralne pogodbe (letne 
pogodbe) oziroma sproten nakup na trgu. 
Konkurenčna izbira bo omogočena predvsem v 
letu 2003, ko bo popolnoma odprt zunanji trg in

bo večje število ponudnikov. Vladaje predčasno 
odprla zunanji trg v letu 2002 za uvoz omejenih 
količin, kar ne zadostuje niti za TALUM iz 
Kidričeva. Uvoz bo zagotovljen za najugodnejšega 
ponudnika. Za uvozno kvoto je potrebno na 
osnovi razpisa ELES-a (vloge do 28.09.01) prido
biti pod določenimi pogoji dostop do omrežja.

Tudi v okviru koncerna Slovenskih železarn, d.d. 
in še nekaterih upravičenih odjemalcev (nosilec 
aktivnosti je ENERGETIKA RAVNE,d.o.o.) poteka 
sodelovanje v smislu združevanja upravičenih 
odjemalcev ter skupni nastop na trgu z električno 
energijo.

Anton Bertalanič

Naši kraji:^
V V \/

V MEŽICI OBNOVILI TENISKA IGRIŠČA
Pri teniškem klubu Mežica, ki deluje v sklopu 19 
športnih društev in klubov v občini, so po petih 
letih postopne obnove v letošnjem poletju z ure
ditvijo in pleskanjem ograje končali zastavljeno 
obnovo treh teniških igrišč in izgradnjo klubskih 
prostorov. Obnova in zaščita ograje je potekala 
tudi s pomočjo projekta obnove športnih objek
tov, zato so predstavniki tamkajšnjega teniškega 
kluba in Športne zveze Mežica na tiskovni kon
ferenci, navzočim pojasnili projekt sodelovanja s 
poslovnim sistemom Helios d.d. iz Domžal in 
Olimpijskim komitejem Slovenije - Združenjem 
športnih zvez. Podjetje Helios namreč 
občinskim športnim zvezam podarja barve in 
lake svojega proizvodnega programa, ki jih koris
tijo društva in klubi.
»Želimo podpirati tako rekreativni kot vrhunski 
šport po vsej Sloveniji. Letos seje na javni razpis 
prijavilo kar 31 športnih zvez in društev, posebna 
komisija pa jih je izbrala dvanajst. Ker v naši

državi v objekte, ki so namenjeni množičnemu 
športu in rekreaciji, ni opaznejšega vlaganja 
gospodarskih subjektov, ima ta naš projekt tudi 
simbolni značaj. Naša akcija ima tudi vizualni 
učinek, kajti prenovljeni objekti dajejo vsej okoli
ci lepšo in prijaznejšo podobo. Skupna vrednost 
dodeljenih barv, lakov in premazov iz Heliosovega 
programa znaša 1,6 milijona tolarjev,« je 
povedala Irena Kocjan, direktorica marketinga v 
Heliosu.
Tako so lani na Koroškem že pomagali nogomet
nemu klubu Peca v Črni pri obnovi nogometnega 
igrišča, na Ravnah pa pri obnovi Doma telesne 
kulture.
»V Mežici smo se pred petimi leti lotili prenove 
igralnih površin s pomočjo različnih sponzorjev in 
prostovoljnim delom članov kluba. Da bi povečali 
uporabnost igrišč in pogoje igranja smo pred 
tremi leti s pomočjo tamkajšnje občine, ob 
igriščih namestili tudi reflektorje in zgradili

primerne klubske prostore,« je poudaril predsed
nik TK Mežica Vlado Ovnič.
»Tenis ima v Mežici dolgoletno tradicijo, saj so 

med obema svetovnima vojnama prvo teniško 
igrišče zgradili Angleži, takratni lastniki 
tukajšnjega rudnika. V začetku sedemdesetih let 
je skupina zanesenjakov zgradila tri peščena 
igrišča, ki so bila dolgo časa edina v Mežiški doli
ni. Danes je prenovljen sodoben teniški center 
pod okriljem naše občine, ki za dejavnost kluba 
poskrbi tudi s finančnimi injekcijami,« je dejal 
mežiški župan Janez Praper.
Teniški klub trenutno šteje 120 članov. Pred 
tremi leti so imeli člansko ekipo, ki je nastopala 
v tretji ligi, danes večina igra tenis rekreativno, 
prirejajo pa razne turnirje in tečaje za otroke in 
odrasle. V času šolskih počitnic omogočajo 
otrokom brezplačno igranje.

Ivo Mlakar
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PREPIH
ZAVAROVALNICA MARIBOR 50 LET
NA KOROŠKEM

_̂___________________________________________________

Z novinarske konference: Janez Blagotinšek, direktor PE Koroške podružnice, Drago Cotar, 
predsednik uprave ZM, Natalija Postružnik - Cvikl, vodja oddelka za stike z javnostjo

Na novinarski konferenci ZM ob 50. obletnici 
prisotnosti na Koroškem sta Drago Cotar, 
predsednik uprave, in Janez Blagotinšek, direk
tor ZM-PE Podružnice Slovenj Gradec, predstavila 
rezultate poslovanja slovenjgraške podružnice 
ZM. Govora je bilo tudi o združevanju ZM in Tilie, 
saj je 27. avgusta potekala obravnava na 
novomeškem sodišču, kije odločitev preložilo za 
nedoločen čas. ZM za leto 2001 napoveduje 
13,2-odstotno rast, je povedal Blagotinšek.

»ZM je matična zavarovalnica Koroške s 70- 
odstotnim tržnim deležem. PE Slovenj Gradec za 
letos načrtuje 3,2 milijarde tolarjev prometa, od 
tega dobro milijardo s pravnimi osebami, ostalo 
pa z občani, s katerimi imamo sklenjenih preko 
80.000 zavarovalnih pogodb.«
Tak načrt bo izpolnilo 23 internih delavcev in 13 
redno zaposlenih zastopnikov v PE Podružnici 
Slovenj Gradec. Za ZM na Koroškem in širšem 
velenjskem območju sklepajo zavarovanja še pet 
agencij in trije samostojni podjetniki, kar pomeni 
25 ljudi.
Najmočnejša zavarovalna skupina je zavarovanje 
avtomobilske odgovornosti cestnih vozil, sledi ji 
kasko zavarovanje cestnih vozil, nato požarno 
zavarovanje in zavarovanje elementarnih 
nevarnosti ter druga premoženjska zavarovanja. 
Zavarovalnica Maribor d.d. kot celota je v prvih 
sedmih mesecih letošnjega leta rešila 6236 
škod, ki so v povprečju pomenila izplačila v višini 
494 tisoč tolarjev po primeru. Še tri leti nazaj 
(v letu 1998) pa je v enakem obdobju ZM rešila 
5500 odškodninskih zahtevkov, ki so v povprečju 
znašali 383 tisoč tolarjev. Opaziti je torej, da se 
dviga tako število zahtevkov po odškodninah kot 
višina zahtevane odškodnine. V porastu je 
izplačilo »nematerialnih odškodnin«, tako pri 
avtomobilskih zavarovanjih kot pri drugih 
zavarovanjih odgovornosti (splošna, poklicna...).

NAČRTI ZA LETO 2001
ZM je v prvih šestih mesecih zbrala za 16,6 mili
jard tolarjev premije, PE Slovenj Gradec pa 1,6 
milijarde tolarjev.

V PE v Slovenj Gradcu so za leto 2001 predvideli 
13,2 % rast prodaje zavarovanj. Polletni rezultati 
poslovanja so vzpodbudni in kažejo, da bo 
načrtovana prodaja dosežena. V klasičnem 
domačem okolju Koroške z večinskim tržnim 
deležem na bistveno povečanje števila 
zavarovanj ne računajo. Vsi njihovi napori na tem 
območju so usmerjeni v ohranjanje portfelja, v

dvig kakovosti storitev, v izpopolnjevanje proda
jnega in poprodajnega servisa v skladu s certi
fikatom kakovosti ISO 9001, ki ga je ZM prejela 
že leta 1999.
Začetek leta 2001 je za PE Slovenj Gradec 
povezan z odločnejšim tržnim nastopom in 
ustreznim organizacijskim preoblikovanjem pro
dajne mreže na območju občin Velenje, Šoštanja 
in Šmartna ob Paki. ZM je imela pred letom 
1977 na območju bivše občine Velenje visok tržni 
delež. Z okrepitvijo prodajne mreže in računajoč 
na sinergijske učinke pripojitve Zavarovalnice 
Tilie, ki je na velenjskem območju že razpoznav
na in prisotna, nameravajo v prihodnjih letih 
doseči in preseči položaj, ki so ga že imeli. 
Sodoben zavarovalni produkt, imenovan »individ
ualno premoženjsko zavarovanje«, je ZM začela 
tržiti že v preteklem letu. Izkazal se je za 
uspešnega. Številne izpeljanke v okviru omen
jenega zavarovanja, prilagojene finančni sposob
nosti zavarovancev, nudijo optimalno možnost 
varovanja premoženja občanov in ohranjanja nje
gove vrednosti.
Čeprav se v ZM skušajo kar najbolj prilagajati 
spremenjenim potrebam zavarovancev - tudi nji
hovi kupni moči, »ugotavljamo, da je še zmeraj 
veliko premoženja nezavarovanega. V zadnjih 
dveh mesecih so na področju Koroške pogorela 
kar tri nezavarovana gospodarska poslopja. To ni 
le velika gospodarska škoda za prizadete 
posameznike (neprimerno bi jo bilo primerjati z 
višino zavarovalne premije), ampak za širšo skup
nost. Zavarovalna kultura pri nas še zmeraj ni

kdove kako visoka,« je dejal Blagotinšek.
»Modri kasko« je prav tako novost na 
slovenskem tržišču, najbolj celovito in kakovosto 
avtomobilsko zavarovanje z asistenco druge 
največje asistenčne hiše na svetu AXA, kar ga v 
tem trenutku ponujajo slovenske zavarovalnice. 
S to obliko kasko zavarovanja je zavarovančev 
avtomobil zavarovan kjerkoli v Evropi. Zagotavlja 
24-urno pomoč na cesti doma in v tujini. K mod
remu kasku je moč priključiti zavarovanje delne 
kombinacije T za riziko tatvine in druge izboljšane 
kombinacije delnega kaska. Zaupanje zvestim 
zavarovancem izkazuje ZM tako, da zavarovanci v 
najvišjem bonusnem razredu pridobljeno boniteto 
ohranijo tudi v primeru enega škodnega dogodka. 
S ponudbo dodatnih prostovoljnih pokojninskih 
zavarovanj ZM zaokrožuje paleto osebnih 
zavarovanj. V zadnjem mesecu so ta zavarovanja 
postala aktualnejša tudi z vidika občutnega 
znižanja vstopnih stroškov ob priključitvi poko
jninskemu načrtu »Moja naložba«(4,5%) in tudi 
izstopnih stroškov (0,3%).

ZM-PE Podružnica Slovenj Gradec skoraj dva 
odstotka (kar pomeni preko 60 milijonov tolarjev) 
zbrane letne premije namenja spozoriranju 

različnih organizacij. Le manjši del teh sredstev 
je namenjen sponzoriranju večjih športnih klubov, 
kot je npr. RK Prevent, NK Korotan, NK 
Dravograd, NK Radlje... , večina sredstev pa je 
razpršena med humanitarne organizacije, kultur
na, športna in gasilska društva, lovske družine, 
ipd. -vik
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PREPIH naši kraji
Ravne na Koroškem:
OB KRAJEVNEM PRAZNIKU
»OF - 12. oktobra 1942 so RAVENSKI vžgali tukaj borbe kres in les jim bil je brat.«

To je avtorsko posvetilo koroškega 
velikana slovenske besede, dr.
Franca Sušnika. Vgrajeno je na 
spominskem obeležju na Navrškem 
vrhu. Obeležje je bilo na pohodu 
občinskega odbora ZB zgrajeno leta 
1958 v spomin na junaško dejanje 
peščice domoljubov. Na ta dan so 
se na Veržunoven travniku, 
obkroženim z gozdom Navrškega 
vrha, pred mostom okupacijskih sil 
Tretjega Reicha zbrali, odločeni, z 
domovinsko ljubeznijo prežeti 
možje: Beno Kotnik - Lubas - kmet, Anton Metarnik - gozdar pri 
grofu Thurnu, Janko Rožman - knjigovodja grofa Thurna, Pavel 
Medvešek in Viktor Krevh - fabriška delavca. Ustanovili so prvi 
odbor OF - območje Guštanja. Šesterica je takrat doumela, da je 
tudi na tem severnem delu Slovenije potrebno organizirati 
oborožen odpor proti okupatorskim silam in njihovim domačim 
pomagačem.
Temu uporu v čast in ponos praznujemo Ravenčani, 12. oktober je 
bil pred skoraj 25. leti izbran za krajevni praznik mesta Raven. 
Praznujemo ga pravzaprav zato, da plemenita junaška dejanja v

kateremkoli obdobju slovenske 
preteklosti ne bi utonila v pozabo. 
Popotnica prazniku pa naj bo tudi 
zahvala in obenem pohvala vsem 
načrtovalcem, izvajalcem in obliko
valcem finančnih transakcij rekon
strukcije krožne ceste na Čečovju, 
pri čemer je treba izpostaviti 
občinsko upravo in občinski svet 
ter KP LOG. Rekonstrukcija je 
zajela tudi temeljito obnovo 
pločnikov, cestne razsvetljave, pri
dobljena so bila dodatna parkirišča, 

mogoče najbolj obsežen je bil obseg v podzemno infrastruktiro 
(kanalizacija, vročevod, vodovod, elektrovodi za cestno razsvetlja
vo). Zahvala gre tudi prebivalcem Čečovja in drugim udeležencem v 
prometu za strpnost, uvidevnost in spoštovanje spremenjenih 
prometnih razmer v času obsežnih, predvsem pa zahtevnih del. 
Res je, da je ta rekonstrukcija letos v naselju Čečovje, vendar je 
nesporno, da so zaradi nje tudi celotne Ravne postale lepše, pri
jaznejše za vse nas in za tiste, ki k nam prihajajo od drugod.
Tudi zaradi tega je naš letošnji krajevni praznik še bolj naš, bolj 
svečan, bogatejši. A. Janežič

Utrinki iz Mislinje
GOBARSKO SREČANJE
Turistično društvo Mislinja je letos že drugič 
organiziralo srečanje gobarjev na turistični 
kmetiji Miklavž v Mislinji. Namen srečanja 
je, da bi gobarji nabrali kar največ gob v goz
dovih mislinjskega Pohorja, ob enem pa 
spoznali, katere gobe so užitne, katere ne. 
Ob času nabiranja je bilo vreme vseskozi 
sušno, zato v pohorskih strminah letos ni 
zraslo veliko gob. Kljub temu so na srečanju 
gobarji prinesli kar okoli 60 vrst gob, njiho
vo užitnost pa je predstavil Branko Vrhovec, 
mojster poznavanja gob iz Horjula. 
Gobarska srečanja v Mislinji bodo odslej 
tradicionalna.

OZKOTIRNA ŽELEZNICA
Janko Krebel. upokojeni rudar iz Mislinje, 
se še iz otroških let dobro spominja 
ozkotirne železnice, ki je bila okoli leta 
1904. med prvimi v Evropi, speljali pa sojo 
po mislinjskem jarku. Po tej železnici so iz 
mislinjskih pohorskih gozdov spravljali les v 
dolino. Okoli leta 1957 železnico razdrli in 
tako se je končala njena življenjska pot. 
Čisto v pozabo pa zopet ni šla. Janko 
Krebel se je namreč še dobro spominja in 
takšno, kakršna je bila, jo je izdelal v minia
turi. Da bi njegovo železnico videli tudi 
mlajši rodovi, jo je razstavil v izložbenem 
oknu mislinjskega Marketa Zipo.

MNOGA KMEČKA DELA 
OPRAVIJO Z VOLI
Na naših kmeti
jah so nekoč z 
volovsko vprego 
večinoma 
opravili vso 
kmečko delo na 
polju in v gozdu.
Z nabavo kmeti
jskih strojev so 
kmetje opustili 
rejo volov. Na 
Konečnikovi 
kmetiji v Mali 
Mislinji pa še 
danes redijo vole in z njimi opravljajo mnoga 
kmečka dela. Tudi letos so z njimi kopali 
krompir in, kot pravi gospodar kmetije Tone 
Sovič, so jim voli v veliko pomoč še pri 
spravilu lesa in pri drugih kmečkih delih. Z 
čas, ko bodo stare vole prodali mesarju, pa 
v hlevu že vzrejajo mlade vole, ki so na tej 
kmetiji že tradicija. Franc Jurač
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Lepote kulture in zgodovine
^lasTkraj^_______________________

Lepo so uhojene te poti. Speljane od orjaških lip, 
od cerkve do cerkve, na onkraj tistih rdeče belih 
stebričkov in kamnov, ki označujejo nevidno črto 
državne meje. To je mejna planinsko turistična 
pot »Lipe - cerkve«, ki je kot nalašč, da jo v 
samotnem miru, v družbi ali z družino prehodimo 
v dnevnem pohodu. Lahko si privoščite tudi samo 
posamezne etape. Vsaka bo lepo doživetje. 
Resje menda imel tu stvarnik že vrečo prazno ali 
pa mu je, tako so govorili, zlobec razrval, razmet
al lepe ravnice, ki so ostale daleč za njim. Pa ga 
je, tako legenda, dobrotnik ukanil. Semkaj je vsi
pal toliko lepote, raznolikosti in presenečenj, da 
jih ne najdete v neskončnih ravninah daljnih 
dežel. Takšna je torej ta pot lepot, zgodovine in 
starih legend.
Snovalci, avstrijski turistični delavci, g. Zatiko in 
Karli Miheu iz Agencije za turizem občine Muta, 
so patini preteklosti dodali dobro zajemalko 
novejše, vendar manj znane zgodovine. Pa bo kar 
prav, saj je to del nas, pa bi brez obeležja šlo v 
usedline, postalo pozaba.
Če boste utrujeni, boste nemara potrebovali 
sprostitev za dušo, stopite na pot velikih lip in 
zanimivih cerkva. Skoraj kjerkoli lahko vstopite;

na Radeljskem prelazu, na Jerneju, pa še nekaj 
mejnih prehodov je označenih. Imejte s sabo le 
kak veljavni osebni dokument.
Tu se srečate z Evropsko potjo Od Baltika do 
Jadrana«, lep del boste hodili po »Mejni panoram
ski poti«. Povsod pa prijetna presenečenja. Le 
starost še pomni, le orumeneli papirji še kažejo, 
da je bil sv. Anton na Ivnikom - Eibiswaldom 
radeljska fara. Vsekakor veste, da so poslikani 
leseni stropovi cerkva nekaj posebnega? Pa jo 
najdete na poti, ko se ustavite v Sv. Lovrencu... 
Naj ne bo neskromno. Pri nas, na tem majhnem 
prostoru, so kar štirje takšni dragulji; Duh na 
Kozjem vrhu. Magdalena pri Murnhofu, Rotunda 
na Sp. Muti in župnišče v Vuzenici. Potem pa 
daleč, daleč nič kaj podobnega, zgodovinarji prav
ijo, zelo dragocenega.
Poti so dobro uhojene. Popotnikov ne manjka. 
Srečali boste posameznike iskalce posebnosti. 
Že na daleč prepoznate ljubitelje mirne narave. 
Tiho jih nese pot skozi vejevje gozdov, mimo 
senožeti, skozi trave. V vlažnih tleh so podpisi 
drugih uporabnikov. Jelena od srne boste že 
ločili, polagoma prepoznate »podpis« srne z 
mladiči, veverica vam pusti sporočilo na obje
denem storžu, jutranje trave vam spregovorijo o 
nočnih sprehajalcih. Sčasoma se naučite prebi
rati to knjigo. Morda je pozimi pot še lepša, 
zapisi bolj vidni, tu srež še zapoje, zacinglja, ko 
se ga dotaknemo, sneg je še kristalno bel. Videli 
boste, kako so lahko te strani sončne in zakaj 
pravijo Ivniku Ivnik, ko je ves v kristalih ali meglic
ah. Naravna posebnost, zapisana v imenu.
S te strani pa orjaške lipe. Sleherna s svojo leg
endo, z zanimivo preteklostjo. So videle Turke, 
preživele vojne in strele, Primoževa, Herkova,

PREPIH

Ižakova in druge. Krepko nad osem metrov 
obsega so namerili najbolj mogočni. Pokojni prof. 
Šušteršič ji je prisodil drugo mesto v Sloveniji. In 
sestre niso bistveno manjše. Ja, Lapovnikova 
lipa je v krizi, menda tudi lipe umirajo kot ljudje? 
Celo nočni pohodi so nekaj lepega, le po mejni 
črti ne hodite ponoči, to je stvar prihodnosti. 
Mučki planinci pa se vsakega novega leta dan ali 
ob kakšni polni luni odpravijo na nočni Bricnik. Če 
ne boste preglasni, vam bo narava nasipala poln 
nahrbtnik doživljajev. Ste že poskušali privabiti 
sovo? Tiho kot misel zaplava nam vami, se oglasi 
le od daleč. Morda v jesenskih nočeh srečate 
tisto največjo kuno, jazbec mu pravimo, godrnja
je se vam bo izognil. Presenečeni boste, kako se 
v naravi skoraj ničesar ne sovraži, le izogiblje se 
človeku, živi in pušča živeti. Lajajočega prijatelja 
pustite doma ali ga vodite na povodcu, namenite 
mu drugačne izlete.
Na celotni poti vas bodo spremljale table s slika
mi in kratkimi opisi zanimivosti.
Morda je ponekod kanilo tudi nekoliko vzne
senosti. Nič hudega, vsi ne gledamo z enake 
višine, skozi ista okna. Z obeh strani tiste, pred 
desetletjem ob vojni dobro očiščene in takrat z 
zastavami označene meje, boste našli dovolj 
rešitev proti lakoti ali žeji, pa še cene so v mejah 
normale, bi rekli matematiki.

k. vaiti

ZLATA JESEN DRAVOGRADA

Zlata jesen je po vsebini in po številu 
sodelujočih še vedno ena od večjih tur
istično zabavnih prireditev Dravograda. Celo 
v koroškem prostoru nekaj tehta. Ne more
mo prezreti tudi tistega vedno močnega kul
turnega naboja, ki ga v tem času prinesejo 
v kraj. Tvegal bi zapisati, da postaja celo 
vodilni del jesenskih prireditev, ki so v orga
nizaciji Turističnega društva. Škoda le, da 
jim, kot zakleto, že vrsto let rado ponagaja 
slabo vreme.
Koliko organizacijskih naporov, sestankov, 
prepričevanj, poti in še marsikaj drugega je 
potrebnih, da se ustvari dolga kolona 
prikaza domačih običajev. Množica dela je v Domača ponudba ne razočara

»štantih« vedno bolj pestre in dobre 
domače ponudbe. Tudi cene se 
nekako umirjajo, so vabljive, le 
naša kupna moč vedno bolj peša. 
Manjka nam tisti tolar, ki ga evrop- 
ski človek še lahko brez posebnega 
drugega prikrajšanja vloži v tur- 

p istično pestrost življenja in v 
kakšen tovrstni priboljšek. Na kraju 
pa še to vreme.
Nekaj se dogaja in vztrajnosti velja 
iskreno zaploskati. Še posebej, ko 
mnogi od utečenih večjih prireditev 
odstopajo.

-kv
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PREPIH prepih
P.S.T. d.o.o.
Javornik 12 
Ravne na Koroškem
TEL./FAX: 02/82 23 944 
N MI: 050 654 341 
GSM: 041 712 732

• Žaluzije
• Lamelne zavese
• Menjava oken (les, alu, pvc)

Ugodne cene!
Dobava, izdelava, montaža

PREVERITE CENE, KAKOVOST IN DOBAVNE ROKE!

• Alu-rolo garažna vrata
• Alu rolete
• Pvc rolete

Audi
Pritisnite na pedal za plin in takoj boste 
razumeli, zakaj smo novi motor 2.5 V6 IDI 
s 114 kW (155 KM) kot prvi dizelski motor 
na svetu združili z brezstopenjskim 
avtomatskim menjalnikom multitronic. 
Lahko uživate v udobju samodejnega 
prestavljanja, pospešujete hitreje kot z 
ročnim menjalnikom in kljub temu 
porabite manj goriva. Informacije o 
številnih drugih novostih Audija A6 lahko 
dobite pri vseh pooblaščenih trgovcih z 
vozili Audi.

Avtocenter Meh
Velenje, Tel.: 03/ 896 85 24

/igra®
III# SLOVENJ GRADEC

PREPIH
KOROŠKI CjO ČASOPIS

ŽELITE PREJEMATI PREPIH NA DOM ALI 
V SLUŽBO?

Naročilo pošljite na naslov:
ČZP VORANC d.o.o., Prežihova 24, Ravne na Kor.
Obračunali vam bomo le stroške pošiljanja po pošti.
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Splavùrjenje na Dravi ima več kot pets 
Srbijo, jez drugo svetovno vojno zamrla. Za 
doživela parvi razmah. Lani so tako koroški s 
Letos pa so zgradili tudi nov pristan. Turistom .
Drave in nazaj Prijetno potovanje traja dve uri in pol. Dalj 
Splavarjenje natej poti traja štiri ure.
Na splavu, ki vozi po Dravi, je prostora za okrog 60 ljudi. V pristanu 
dela na splavu. Ekipo sestavljajo poleg njega še ravnjak. prednjak in zaanjaK, sami pr 
dobro malico in pijačo. Tradicionalna flosarska malica je sestavljena iz golaža, polente, 
muzikante, da se lahko potniki na splavu veselo zavrtijo.
Veselo m zanimiveje ves čas vožnje. Bodisi na krajši, bodisi na daljši progi se potnik niti sekundo ne dolg 
nekoč v zgornji Dravski dolini, na slikovit način spoznali šege in navade, uživali v čudovitem utripu neokrnjene nar

je lahko proglašen za flosarja.
K>- . ; vnrij na Dravi nudijo različne programe, posebej prilagojene potrebam potnikov: program za šolske skupine, jutranji progra-

. • . ■ program (vožnja ob baklah), programi za praznovanje rojstnega dne, raznih obletnic, družabnih srečanj..... tudi za spm
1 'dba je tako široka, da je lahko zanimivo vsakomur zanimivo, prijetno in poučno. In varno. Splav ima namre)'

PROGRAMI:
• Progrurn pnlugojen zaključenim skupinam
• Programi prilagojeni šolskim skupinam

(od 1 do 5.ra/reda m od 6 do 8 ra/reda osnovnih šol)
• Poseben program za daljšo vožnjo
• Jutranji program (vožnja ob svitu)
• Nočni program (vožnja ob baklah)
• Prilagojeni programi za različne priložnosti 

(poslovni partnerji, rojstni dnevi, razne obletnice, srečanja, .)

<iiiWl

ki ‘T-

«dl IÌémÉK

««Ll.' j », \

O-ho*. «*» s0b0W ’

Tein^41/413-816,02/87-10-200
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PREPIH moda

MODNA REVIJA PRIČESK

is 
%

ObTačilaP(punk)-. Stanka Blatnik, nakit Simona Kokot
Oblačila (*» SP® P Njkolova s plesno skupino
"^aszaEotoSana ^

K

Pričeska: Fn^rst^
MaJ'a. Wzenica

Piše: Stanka Blatnik

V dvorani radeljskega kulturnega doma, 
zapolnjeni do zadnjega kotička, so se 
letos v času, doslej namenjenemu 
jesenskemu sejmu, predstavili domači fri
zerji in kozmetiki v obliki modne revije. Tudi 
letos se je s kolekcijo oblačil predstavila 
Srednja tekstilna šola z Mute, prireditev pa 
sta popestrila plesalca Alja Ladinek in 
David Kuster iz KPK Devžej.
Na frizersko-modni predstavitvi v organi
zaciji Območne obrtne zbornice Radlje 
ob Dravi je bilo zopet mogoče videti pre
cej povzetih modnih trendov preteklih 
modnih sezon, nekaj eksperimentiranja z 
barvanjem in spenjanjem las, vstavljanjem 
lasnih vložkov in drugih bolj ali manj 
»posrečenih« dekoracij, manj zastopana 
pa je bila predstavitev novih tehnik 
striženja.
V dvorani smo pogrešali ustrezno osvetlja
vo, pri večini nastopov pa dobro ali vsaj 
solidno koreografijo, ki je osnova za 
učinkovito predstavitev na odru, Pričeska 
predstavlja namreč le majhno površino 
človekove silhuete, zaradi česar na odru 
veliko bolj izstopajo oblačila nastopajočih 
in pa - njihovo izražanje in gibanje. Če 
oblačila po svoji intenziteti preglasijo 
pričeske, postane zadeva nekakšen kos
tumski spektakel, kjer osnovni namen 
predstave izgubi svojo vrednost.
Pri predstavitvah, povezanih s trendi in 
modo je bistveno, da le-te težijo k spre
membam, k nečemu novemu, aktualne
mu in obenem estetsko sprejemljivemu. 
Moda je tista kulturna vrednota, ki posega 
v prihodnost, njen časovni tok pa hkrati 
prinaša vse hitrejše zastarevanje oblik in 
stilov pravkar zaključenih sezon. Tako 
oblikovalci,kot uporabniki mode si modne 
in frizerske revije ogledujemo z željo po 
videnju novega, prihodnjega, oz. tistega, 
kar nas čaka v naslednji modni sezoni. Bolj 
kot »spektakularnost za vsako ceno« dobi
vajo na prelomu tisočletja pomen 
kakovost, izvirnost in novost.

...v pričakovanju NAJLEPŠE OBLEKE ZA MISS Slovenije...

V času priprav na izbor najlepše obleke za miss Slovenije 2001, vas oblikovalki Simona Kokot in Stanka Blatnik, ki se bova 11. 
oktobra letos predstavili s skupno kreacijo na finalni modni prireditvi, vabiva na razstavo oblek in nakita. »Predjed« bo na 
ogled v trgovini s tekstilnim blagom Vila v Slovenj Gradcu od ponedeljka, 1. oktobra, pa vse do izbora obleke za miss. Prav na 
ta dan praznuje Vila svoj pravljični, sedmi rojstni dan. »Glavno jed«, kreacijo za letošnjo miss, pa vam bomo kmalu po njenem 
nastanku servirali še vročo...
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družabna kronika PREPIH

Občina Radlje ob Dravi
|OD PETKA. 28.9.20()1.DQ NEDELJE 30.9.2001

PRAZNUJE
PETEK

16."° Zaključna prireditev učencev OŠ Radlje ob D. pod 
imenom *NAŠ TEDEN - SPOZNAJMO SE IN 
POZNALI SE BOMO« ob 20. obletnici 
sodelovanja s šolami v Avstriji 

20 00 Koncert BIG BAND Radlje 

23.® Ples z ansamblom CLASSIC

SOBOTA

09. '" Razstava gasilske in reševalne tehnike na dvorišču OŠ
Radlje ob D.

10. ® SPIDI IN GOGI z gosti - za najmlajše
13.® Prikaz gasilsko reševalne vjye PGD Radlje in RS Radlje - 

GRS Maribor pri OŠ Radlje ob D.
20.® Obrtniški večer - igra PIK EXPRESS s pevko ANITO ZORE

NEDELJA

07.® MIHELSKI SEJEM v centru Radelj ob D.
IO.10 SV. MAŠA v cerkvi Sv. Mihaela v Radljah ob D. 

12.® Svečana seja Občinskega sveta in kulturni program 
ob občinskem prazniku Občine Radlje ob Dravi v 
dvorani hotela Meni Kozjak 

15."’ Hmeljarski likof, ples / GENERACIJO 69 in 
gostjo IRENO VERČKOVNIK v prireditvenem 
prostoru pri OŠ Radlje ob D.

Ob občinskem prazniku Občine Radlje ob Dravi 

na prireditve v šotoru pri Osnovni šoli Radlje ob Dravi.

Kurir Stane in zlata poroka
»Naši kraji pod 
mogočnim Pohorjem in 
bahavo Uršljo goro 
izžarevajo čas vajine 
prehojene poti in 
sedanjosti. To so kraji, 
ki slikajo in izžarevajo 
svoje podobe življenja 
in vztrajanja, je 
prispodoba vsega, kar 
je kovalo in izoblikova
lo naše življenje in 
njeno okolje. Tudi vaji
no. Vsako obdobje, pa 
naj bo še tako dolgo 
in raznoliko, predstavl
ja vedno predvsem 
začetek in izžareva 
mladost in ne starost, 
in tako naj bo tudi z 
vajinimi leti.«

To je del govora, ki ga je ob 50. obletnici skupnega življenja 
slavljencema, Miri in Stanku Hovniku, posvetil slovenjgraški 
župan Janez Komljanec. Čestitkam našemu zvestemu sodelavcu 
in njegovi pridni ženi se seveda pridružujemo tudi mi. Hkrati 
povejmo, da je Stanko, priznan fotograf, »na stara leta« postal 
še pravi pisatelj, saj prav te dni prihaja iz tiska njegova knjiga o 
vojni usodi družine in o kurirjih, z naslovom POHORSKE POTI.
Da ne bi pozabili, je rekel Stane, in s tem delom zadostil tudi 
zadnji zahtevi, ki jo mora v življenju postoriti mož.

Poskusiti (tržiti) 
ni greh
Na naslove številnih podjetij in podjetnikov so te dni prispela 
nenavadna pisma. Od Agencije za poslovne raziskave iz 
Ljubljane. Sporočajo, da so veseli, da lahko sporočijo informaci
jo o nominaciji za Priznanje najuspešnejšim podjetnikom 
Slovenije 2001. Dvakrat čestitajo. Pojasnjujejo, da nominacija za 
Priznanje PODRAZUMEVA tudi uvrščanje v Zlato knjigo 
najuspešnejših podjetnikov Slovenije 2001. Prikazana je podoba 
takšnega priznanja, ki ga agencija DODELJUJE temu in temu 
gospodu ali gospe... In primer Zlate knjige, v kateri bodo vsi 
podatki in bo na svetovnem trgu...
Od naslovnika pričakujejo, da bo našel deset minut časa za 
popravek že vpisanih podatkov, oz. izpolnitev ostalih podatkov v 
obrazcu.
Ja, krasno!
Gremo torej k obrazcu z nekaterimi že vpisanimi podatki, ki jih je 
agencija dobila na podlagi obsežnih raziskav in osebnih priporočil 
uspešnih podjetnikov in ekonomskih strokovnjakov!

Pod »življenjepis« je zapisano: ženski spol, ime, priimek, ki ni 
moj, in približno dva centimetra za ostali »življenjepis«...
Križana gora, jaz imam tako bogat življenjepis, da bi ga bilo za 
več strani...

Pod »Delo in poslovna kariera« je nekaj generalij podjetja.

Samo ena vrstica za »priznanja in nagrade«.
Doslej sem dobila kar nekaj priznanj, tudi od telovadnega društva 
Partizan.

Sledi naročilnica (ni pogoj za vpis v knjigo):
Luksuzna izdaja 53.550 tolarjev 
Standardna izdaja 29.750 tolarjev 
Priznanje 17.850 tolarjev

Priznanje je natisnjeno na kakovostnem papirju, overjeno s 
pečatom Agencije in pripravljeno za okvirjanje.
Jaz si že ne bi upala dati pečata in podpisa pod takšno sporočilo 
nominirancu.
Tu spodaj pa se upam podpisati (brez pečata, ker nisem 
najuspešnejša)

Heda Praprotnik

VZEMI SI ČAS
Matjaž Zanoškar, šef upravne enote v Slovenj Gradcu in 
pevec pri Oktetu Lesna, ki je te dni s svojimi bivšimi puncami 
(in zdajšnjimi ženami) nekje na križarjenju po Jadranu, se je 
septembra 2001 veselil 
srečanja z Abrahamom ter s 
svojimi teniškimi in šahovskimi 
kolegi. Vzemi si čas in pridi... 
je vabil na svoj Abrahamov 
teniški in Abrahamov šahovski 
turnir. Koliko drugih srečanj je 
Matjaž še organiziral ob svoji 
okrogli obletnici in koliko so jih 
še organizirali drugi njemu, 
nam ni znano. Nazdravili pa 
smo skupaj z njim.
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PREPIH in prepihane čveke

BALZAM ZA 
DUŠO

Srnjaki so od vseh
Na Pernicah, že malo nad tisoč metrov visoko, je prišlo do lepega in zan
imivega srečanja. Na pravem lovskem pikniku so se skupaj usedli lovci iz LD 
Muta in okoliški kmetje. Zares enkratno srečanje. Za golaž so dali lovci, 
kmetje pa so v šali trdili, da jedo pravzaprav svoje, saj oni krmijo 
najmočnejše srnjake...

Nagr^na igra:
POIŠČITE SE V 
PREPIHU
Jesen je tu in mi z našo nagradno igro nadaljujemo.
Če se bo gospod na naši sliki prepoznal in se s Prepihom v roki 
oglasil v prodajalni Kmetijsko-gozdarske zadruge Ledina v 
Mislinji, mu bo prijazen poslovodja trgovine Marjan Sušeč izročil 
lesene grablje, kot nagrado, ki si jo je prislužil. V kmetijski pro
dajalni v Mislinji pa so v teh jesenskih dneh bogato založeni z 
vsem, kar potrebujete, zato vas vabijo, da jih obiščete.

Črnjanski 
mojster sršenje- 
ga peresa Niko 

Brumen je pri 
založbi Voranc 
izdal že svojo 
četrto knjigo 
aforizmov, z 

naslovom 
Spotakljive 
misli. Ali pa 

peto, z 
naslovom 

Premisli, človek. 
Kakor komu 
ljubo. Kakor 

komu ljubo, jo 
lahko vsak tudi 

bere, od spredaj 
ali od zadaj. Od 
spredaj, če želi 

(po razlagi avtor
ja na pred

stavitvi knjige) 
brati resnice, ki 

jih ne more 
noben župnik pove

dati s prižnice, ali 
od zadaj, če želi 

brati resnice, ki jih 
lahko vsak župnik 
pove s prižnice. V 

knjigi lahko med 
drugim najdete tudi poglav

je z naslovom Balzam za 
ženske.

alternativna metoda 
za zdravljenje

N

5
rt

S

niko brumen

Spotakljive 
misli

alternativna metoda 
za zdravljenje

S
rt

»

niko brumen
/rTO

Premisi.!, 
človek !

Pa pogumno brani e!

Natrosil iih ie:
• Da ga bi povišali, se je že 

marsikdo ponižal.

• Boljša ena sama sorodna duša 
kot sto sorodnikov.

• Kdor ima sorodnikov obilo, 
zlahka najde nedeljsko kosilo.

• Človek brez jezika preživi, 
narod ne.

• Nekaterim je nenačelnost 
edino načelo.
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avtomanij^^ PRE PIH
FRANKFURT 2001
V Frankfurtu ob Maini je pod geslom »Faszination Auto« med 13. in 23. septembrom potekal 59. avtomobilski salon, na katerega seje 
z Renault Scenicom Dti, ki nam ga je posodilo podjetje Avto dom in... iz Velenja, popeljala tudi ekipa Avtomanije. Na tokratnem salonu je 
svoje izdelke razstavilo okoli 1100 razstavljavcev iz 40 držav, 57 svetovnih in 6 evropskih premier pa si naj bi ogledalo več kot milijon 
obiskovalcev. Glede na to, da smo nekatere že najavili, danes objavljamo le najzanimivejše, kaj več pa si oglejte na novem avtomobilskem 
internetnem magazinu:WWW.AVTOIN.COM.

ALFA ROMEO je v slogu gesla športno srce 
predstavil športno izvedbo modela 156, 
skladno s tradicijo imenovano GTA, 156 GTA. 
Športno dodelanem izgledu in podvozju s še 
bolj neposrednim volanom je ustrezen tudi 
3,2 litrski V 6 motor z 250 KM in 310 Nm 
navora.
AUDI je pokazal novi A4 avant. Kako si 
zamišljajo luksuzne karavane prihodnosti, so 
pokazali na prototipu avantissimo. Kabrio na 
osnovi modela A4 je naznanjal serijsko 
izvedbo, ki se bo pričela prodajati spomladi 
prihodnje leto. Pomembna je bila najava nove 
generacije bencinskih motorjev z neposred
nim vbrizgom in oznako FSI.

BMW ima novega zastavonošo - serijo 7 s 
kupom naprednih tehničnih rešitev. Vanjo 
bodo vgrajevali 3,6 in 4,4 litrska V8 motorja 
in novi 6 litrski 12 valjnik s 408 KM. 745i je 
že prilagojen na uporabo vodika. Prenovili so 
limuzino in karavana serije 3, ter v modelih 
325i in 330i ponudili sekvenčni menjalnik. 
M3 CLS je kar 200 kg lažji od serijskega M3 
in tako omogoča še impresivnejše 
zmogljivosti.

BENTLEY je z omejenimi serijami svojih mod
elov slavil uspešen povratek na dirkališča 
serije Le Mans. Predstavili so Arnaga z 
podaljšano medosno razdaljo in temu 
ustrezno poslovno notranjo opremo. 
BUGATTI prihaja v zadnje faze razvoja 
ekstremnega avtomobila EB 16-4 Veyron. 
Šestnajstvaljnik s 1001 konjsko močjo bo 
omogočil končno hitrost preko 400 km/h. 
Avtomobil pa bo ob polnem plinu v zgolj 14 
sekundah presegel 300 km/h.

CADILLAC je predstavil novo limuzino višjega 
srednjega razreda CTS, ki cilja tudi na mlajše 
kupce in evropski trg. Vgrajena bo imel dva 
V6 motorja z močmi 174 in 220 KM. 
CHEVORLET namerava v Evropi prodajati 
novega Trail Blazerja, štirivratnega luksuzne
ga terenca s 4,2 litrskim motorjem. Vsa štiri 
kolesa lahko ima gnana tudi enoprostorski 
Trans sport.
CHRYSLER je vabil s študijo PT Cruiserja v 
kabrio izvedbi. V PT Cruizerju si lahko omis
lite tudi 2,2 litrski CDI motor. GDI motor s 
prostornino 2,7 litra pa bodo vgradili tudi v 
Jeep Grand Cherokee. V Neonu in PT 
Cruiserju je na voljo nov 1,6 litrski motor s 
114 KM.
CITROEN bo med saxoja in xsaro v modelno 
paleto uvrstil še novega po zgledu prototipa 
Pluriel oblikovanega C3. Za pogon C3 bosta 
služila dva nova 1,4 litrska FIDI turbodiesla in 
trije bencinski motorji s prostorninami 1,1 
1,4 in 1,6 litra. V slogu Citroenove avant
garde je bil oblikovan prototip 
večnamenskega vozila C-crosser.

DAIHATSU je v malega enoprostorca VRV 
vgradil 1,3 litski motor s turbinskim polnil
nikom, ki zmore 130 KM in 170 Nm navora. 
FIAT Stilo ponuja celo 6 zračnih vreč in ESP. 
Izbirati bo možno med štirimi bencinskimi in 
dvema dieselskima agregatoma.
FORD je predstavil novo Fiesto s štirimi 
bencinskimi motorji in 1,4 litrskim turbodi- 
zlom, razvitim skupaj s PSAPrototip športno 
večnamenskega terenca Fuzion je nakazoval 
možno razširitev prodajne palete.

HONDA je v predstavila novo generacijo dizel

skih motorjev. Pokazali so tudi novo gen
eracijo majhnega 3,8 metrskega Jazza, ter 
prenovljen model FIR-V.
HYUNDAI želi mlade kupce pritegniti z 
naslednikom dinamičnega coupeja z 1,6 in 2 
literskima štirivaljnikoma in 2,7 litrskim šest- 
valjnikom. Predstavili so tudi prototip coupe
ja Clix.

JAGUAR je poleg jubilejnih modelov XJ100 in 
XK100 povzročil številne vzdihe ob pogledu 
na prototip elegantnega coupeja z oznako R 
coupé.

KUN Karnival seje pojavil v novi podobi z 2,9 
litrskim turbodieslom in 2,5 litrskim bencin
skim V6 motorjem. Možne rešitve prihod- 
njosti je naznanjal prototip enoprostorca na 
osnovi Carensa.
LAMBORGHINI Murchielago je naslednjik 
legendarnega Diabla. Novi ponos ekstremne 
znamke je dolg dobrega 4,6 metra in širok 2 
metra in 4 centimetre, v višino pa meri le 
1,13 metra. Pogonski stroj je 6,2 litrski 
dvanajstvaljnik, ki s 580 KM in navorom 650 
Nm omogoča najvišjo hitrost 330 km/h in 
pospešek do 100 km/h v 3,8 sekunde.

LANCIA je tokrat pokazala tudi notranjost 
prestižnega, 4,88 metra dolgega Thezisa.
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PREPIH avtomanija
Pod motornim pokrovom bodo pet in šest- 
valjniki. LAND ROVER je prenovil Defenderja. 
MASERATI je za pod imenom Spyder skril 
predelanega 3200GT brez strehe s 4,2 
litrskim osemvaljnikom s 390 KM.

MAZDA je v notranjosti prenovila Premacy, 
roadsterju MX5 je nadela športnejšo podobo 
in predstavila novi 2 litrski bencinski štiri- 
valjnik s 130 KM.
MERCEDES-BENZ je predstavil že peto gen
eracijo prestižnega modela SL s številnimi 
novimi tehnološkimi rešitvami. V začetku se 
bo v SL vgrajeval 5 litrski V8 motor s 306 
KM. Predstavljena je bila tudi športna izve
denka SL 55 AMG s 476 KM in navorom 700 
Nm, kar omogoča pospešek do 100 km /h v 
4,7 sekunde. Bolj uporaben a v povsem drugi 
kategoriji je novi enoprostorec Vaneo.
MG ROVER je Roverja 75 poslal v fitness in 
ga nahranil z močjo, postal je športno ele
gantni MG ZI X power, ki ga v dir spravi 4,6 
litrski osemvaljnik, ki po zaslugi 385 KM.. 
Prototip majhnega športnega Coupeja je imel 
vgrajen enak motor so poimenovali MG X80. 
MINUL) se pozna, da je pod okriljem BMW, 
kajti tudi zanj so razvili različico, katero 
poganja motor na vodik.
MITSUBISHI je razstavil WRC dirkalnik - 
Lancerja WRC. Predstavili so tudi prototip 
Pajero Evolution s 3,5 litrskim V6 motorjem, 
ki s pomočjo dveh turbinskih polnilnikov 
zmore 450 KM. Pomembna je tudi nova gen
eracije bencinskih motorjev GDI-ISA z direkt
nim vbrizgom in obljubljenim 35 % 
prihrankom pri porabi goriva. Nova 
NISSANOVA Premiera bo imela vgrajene 1,6 
, 1,8 in 2 litrske bencinske, ter 2,2 litrski tur- 
bodieselski motor s tehnologijo skupnega 
voda in 126 KM. Njihov razstavni prostor sta 
bogatila tudi dva prototipa: Crossbow - zelo 
robiustno in oglato oblikovan velik, luksuzen 
terenec, medtem, ko oznako mm.e nosi 
majhen avtomobilj, ki napoveduje novo 
Micro.

OPEL je vabil s 4,64 metra dolgo mešanico 
coupeja in enoprostorca imenovanega 
Signum2. V razred Berlinga bodo vrinili novi

Combo Tour. Poganjal ga bo 1,6 litrski 
bencinski in dva 1,7 litrska dizelska motorja. 
Na osnovo Agile so postavili majhen igriv 
kabriolet, z imenom Frogster. Pri 
PEUGEOTU so predstavili prototipa kara
vanov 206 SW in 307 SW.

PININFARINA je predstavil prototip 
Fordovega coupeja z zložljivo streho imeno
vanega Start, ki naj ga bi poganjal 2 litrski 
Fordov motor s turbinskim polnilnikom.

PORSCHE je 911 obogatil z različicama targa 
in Carrara 4S.
RENAULT se je ponašal s Talismanom, ki je 
prototip velikega coupeja z ogromnimi 
dvižnimi vrati in samosvojo notranjostjo. 4,5 
litrski V8 naj bi poganjal zadnji kolesni par.

SAAB je s študijo X-9 nakazal oblikovne 
smernice prihodnosti. Prenovili so modele 9- 
5 in motorje v njih.

SEATOV Leon naj bi bil serijsko pripravljen za

izvedbo Cupra R z 1,8 litrskim bencinskim 
prisilno polnjenim motorjem in 210 KM. Vse 
oči so bile uprte v lepo študio roadsterja 
Tango.

SPYKER je ime avtomobilske znamke iz 
začetka prejšnjega stoletja, ki se naj bi se 
ponovno prebudila v življenje.
SSANGYONG stavi na velikega terenca, ki so 
mu nadeli ime Rexton in naj bi vanj vgrajevali 
2,3 in 3,2 litrska bencinska motorja, ter 2,9 
litrskega dizla.
SUBARU kaže svoje športne ambicije z 
Imprezo WRX Sti, ki ga poganja 2 litrski 
prisilno polnjeni boxer s 265 KM. FIM-01 pa 
je majhni štirikolesno gnani avtomobil na hib
ridni pogon.
SUZUKI je pod zelo nenavadno obliko road
sterja GSX-R/4 skril zelo lahek avtomobil, ki 
ga poganja iz motocikla GSX 1300 R znani 
motor.
ŠKODA Avto je v Frankfurtu predstavila top 
model te znamke: Škodo Supreb. Cena 
osnovnega modela v Nemčiji je 44.000 DM. 
TOYOTA je Frankfurtu stavila na novo 
Corallo. V motorni ponudbi bosta dva dizels
ka in trije bencinski motorji 1,4, 1,6 in 1,8 
s tehnologijo VVT-i. Ponosni so bili tudi na 
nov Camry.

VOLKSWAGEN si veliko obeta od četrte ge
neracije Volkswagnovega Pola. Novi Polo bo 
sprva dobavljiv v tri in petvratnih izvedbah z 
dvema bencinskima motorjema ter tremi 
dieselskimi.

VOLVO je s štirikolesnim pogonom opremil 
limuzino S 60 in ji nadel oznako AWD. 
Performance Concepì Car 2 pa je bila ozna
ka športnega konceptnega vozila na osnovi 
V70.

Piše: Aleksander Praper
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AKTUALNO!
vpis v program

EKONOMSKO KOMERCIALNI TEHNIK
Program bo potekal na Ravnah na Koroškem.

OSNOVNA ŠOLA ZA ODRASLE
Program bo potekal na Prevaljah.

Prijave sprejemamo na sedežu Ljudske univerze Ravne na Koroškem, 
Prežihova 24, telefon: 02/ 82 15 073 

E-mail: lu-ravne@siol.net, http://www.lu-ravne.si

STANOVANJSKO PODJETJE d.o.o. RAVNE NA KOROŠKEM

Cenjenim poslovnim partnerjem, lastnikom in najemnikom stanovanj v 
našem upravljanju nudimo storitve v poslovnih prostorih v samskem domu
Ob Suhi 19, 2390 Ravne na Koroškem.

Pokličete nas lahko na
telefonsko številko:

02 82 16 500



PREPIH naše note
v

Štirje kovači na Japonskem

24. septembra je naš znan in priznan narodnozabavni ansambel odpotoval na dvotedensko 
turnejo po Japonski. Ustavili so se v Tokiu, naprej pa jih vodi pot v mesto Arai, kjer nastopajo 
na treh koncertih. Kot zanimivost povejmo, da se domačinom z daljnega vzhoda ansambel pred
stavlja tudi z japonsko pesmijo, za katero so gostitelji poslali notni material, aranžma pa je delo 
vodje ansambla Franca Šegovca.
Štirje kovači so letos izdali novo kaseto in CD ploščo, že 35. po vrsti. Slovenj Gradec moj je 
naslov tokratne kasete in Kovači obljubljajo, da nam bodo še peli in igrali. Za njimi je polnih 47 
let uspešnega dela in verjamemo, da bo posebej veselo in slovesno čez tri leta, ko bo ansam
bel srečal Abrahama.

-vik

v v/

MEŽIŠKI GODBENIKI V RADOVLJICI
V Radovljici že več desetletij zadnji 
konec tedna v avgustu poteka prire
ditev Dan kluba večno mladih fantov 
in planincev. V sklopu te prireditve se 
srečujejo tudi pihalni orkestri iz 
različnih delov Slovenije. Letos so se 
vabilu gostitelja, pihalnega orkestra 
iz Lesc, odzvali godbeniki iz Škofje 
Loke, Cerknice in Mežice. Vsi štirje 
orkestri so skupaj z drugimi skupina
mi sodelovali v povorki po 
radovljiških ulicah in koncertu pod 
šotorom.
Na koncertu je vsak orkester izvedel 
svoj polurni program, na koncu pa so 
združili moči in približno 200 glasbenikov je 
skupaj zaigralo koračnice Pozdravljena

Slovenija, Na Golici in Slovenci. Občinstvo, 
ki je mežiške godbenike že prej navdušeno 
sprejelo, je vsem orkestrom trud poplačalo

z obilnim aplavzom.
Aplavz pa si za organizacijo prired
itve in izleta, ki so ga pripravili gos
tujočim godbenikom (ogled slapa 
Savica, vožnja po Bohinjskem jezeru 
z muziciranjem »za dušo«...), 
zaslužijo člani pihalnega orkestra 
Lesce, ki so gostom pripravili lep 
sprejem ter jim dali občutek dobro- 
došlosti, sprejetosti, prijateljstva. 
Upajmo, da se bo to prijateljstvo 
razvijalo in raslo, kot je naraščalo 
vzdušje na prireditvi v Radovljici, od 
koder so se Mežičani poslovili šele 

po ognjemetu v poznih večernih urah, a s 
pesmijo na ustih in v srcih.

A/da l/as/e

Koroška poje:
A TI TUD POMAGAŠ
Kdo še ni slišal za dobrodelno prireditev 
Koroška poje, na kateri vsako leto, (letos 
šestič) nastopajo skoraj vsi koroški glas
beniki, pomembni in nepomembni, poznani 
in nepoznani, predvem pa muzikantje 
odprtih src, ki jim ni škoda časa in besed, 
da s svojo prisotnostjo pomagajo drugim. 
Tudi letos so se na OŠ Prežihov Voranc in 
OŠ Koroški Jeklarji odločili, da prireditev bo, 
kajti bilo bi škoda opustiti dobre navade, 
saj - kdor poje slabo ne misli.
Zato si zapomnimo datum, nedeljo 28. 
oktobra, kajti takrat, dragi bralci, lahko tudi 
vi pomagate tistim, ki so pomoči potrebni. 
Kako? Da si ogledate eno najodmevnejših 
prireditev v zadnjih letih na Ravnah.
Pridete v nedeljo, 28. 10. 2001, ob 18. uri 
v športno halo na Ravnah na Koroškem.

•• '•■ukJ'.-Ml

- / »j

> 1 I

Koroška bo pela 
samo za vas.

-ÓZ
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naiHdul^_________________________ PREPIH
IZ ŽIVLJENJA KLUBA KOROŠCEV LJUBLJANA
Piše:Renata Picej

KOROŠCI NA ČEŠKI KOČI

Že vse od prvih pomladnih dni smo se dogovarjali za vzpon na 
Češko kočo, ko pa smo v svoji sredini v začetku leta gostili 
Davorja Karničarja in je le-ta prav prijazno prosil, da mu blagohot
no dovolimo druženje s Korošci na njemu tako domači kočije bila 
odločitev o izletu zapečatena. Da ima Karničar prav posebno 
čustveno struno naravnano na Koroško in Korošce, je dokazal 
tudi s tem, da se je julija znašel na Češki koči prav na dan, ki smo 
ga določili za vzpon že pred meseci. Kljub temu, da ga nismo 
posebej obvestili, da odhajamo, je prišel kot dogovorjeno in 
Korošcem in sebi pričaral posebej poln in nepozaben planinski 
dan.
Glavni organizator vzpona je bil, kot ponavadi, ko gre za gore in 
poti, pri katerih se kolena tako zelo približajo očem, Peter Štiglic 
z ženo. Kasneje se izleta nista mogla udeležiti, zato je vlogo vodje 
mini odprave prevzel Ivan Mrzel. Nalogo je odlično opravil in 23. 
junija popeljal družbo osmih planincev, v dobrih dveh urah, mimo 
odličnega kmečkega turizma do koče in toplega ričeta - čudovite
mu dnevu z lepimi spomini nasproti. Krpač: Planinska sekcija s pridruženim članom - Korošcem Davorjem 

Karničarjem

PRVO REDNO MESEČNO SREČANJE ČLANOV KLUBA 
Iran in mozaiki stare Perzije, na način Franca Pisanca

Franc Pisanec, po rodu iz Slomškove Ponikve, je poročen s 
Korošico in zato član KKL. V okviru svoje potovalne agencije 
GALERIJA iz Škofje Loke že deset let uspešno organizira najra
zličnejša popotovanja po zemeljskih vzporednikih in poldnevnikih.
Znana in priznana so njegova raziskovanja Irske, Francije,
Portugalske, Italije in Krete, vendar pa je poleg Trinidada in 
Tobaga v Karibih pravi turistični posladek odmaknjena in na robu 
potovalnega avanturizma zasidrana Perzija. Pravzaprav je to 
povsem novo potovanje, ki so ga Pisančevi prvič izpeljali v 
lanskem letu, potem pa nekajkrat zelo uspešno ponovili.
Iran, ki se nam v zadnjih dneh vsled neljubih ameriških dogodkov 
znova riše v temnejših turističnih barvah in bo prav zato znova 
zdrknil na lestvici priljubljenih turističnih destinacijah, je na način, 
kot smo ga doživeli ob diapozitivih in izjemni spremni besedi, 
žarel pred nami s posebno vabljivo energijo. Velik posluh za 
likovno kompozicijo in sporočilno vrednost diapozitivov je skupaj 
s tekočo besedo Franca Pisanca doprinesel do skorajda zamakn
jene pozornosti, s katero je skoraj petdeset članov KKL sledilo 
zgodbi o deželi peska tam nekje visoko nad morjem...
Pred nami se je odvijala pravljica o Perziji, o Iranu, o »Beli rev
oluciji« in šahu Rezi Pahlaviju II., o njegovi Farah Dibi, o Teheranu, 
ki je z nesluteno brzino narasel na velemesto s 15 milijoni prebi
valcev, pa o reki Zajanderud, ki bruha na dan sredi skalovja na nadmorski višini 3.200 metrov, o bogu Zaruastru, ki je umrl v bazenu z 
devicami in pri tem uspel ustvariti tri potomce, med katerimi je bil tudi Zaratustra,...
Poslušali smo pripoved o življenju, ki ga ni brez čadorja - obvezne pelerine, s katero se ogrnejo ženske ko zapuščajo svoje domove. 
Prisluhnili smo življenju, ki prepoveduje kravate, vendar odobrava javna bičanja in udarce z mečem po lastni glavi, dokler vse naokoli ni 
krvavo - ko napoči državni praznični dan marca. Spoznali smo hotele za golobe v katerih pridobivajo prepotreben gnoj za obdelavo polj... 
In zagotovo nismo preslišali delčka perzijske filozofske misli, ki govori o treh pomembnih stvareh v vsakem življenju: misli, besedi in 
dejanju!

R. Picej: Perziji je ime tudi Teheran, Shiraz, Persepolis, Naqsh-e Rajah, 
Naqsh-e Rostam, Pasargad, Yazd, Nain, Isfahan, Shahr-e Kord,... in 
zagotovo ne bomo pozabili, da je Iran med najzanimivejšimi državami, ki 
bi jih veljalo obiskati
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PREPIH izobraževanje

KROJAČEK HLACEK IMA VELIK DAN

20. septembra smo na Osnovni šoli Franja 
Goloba Prevalje praznovali 4. Krojačkov dan.
V okviru jesenskih srečanja na Prevaljah imajo 
šola in oba vrtca v kraju dan otroškega vesel
ja, ki smo ga poimenovali po Suhodolčanovem 
junaku Krojačku Fllačku.
Leopold Suhodolčan je bil dolga leta ravnatelj 
naše šole in ta dan še posebej obudimo 
spomin nanj, njegova dela in življenje in je zan
imiv in pester uvod v branje za bralno značko. 
Dopoldne smo popestrili z različnimi delavni
cami.Učenci razredne stopnje so poustvarjali 
po razredih. Prvi razredi so izdelovali Krojačkove 
zmaje,2. razredi so se odločili, da bodo izdelovali 
Krojačkove gumbe iz gline, 3. razredi so se 
pogumno lotili izdelovanja Krojačkov Fllačkov iz 
papirja, 4. razredi so oblikovali različne 
Suhodolčanove junake iz gline in testa in jih 
prilepili na steklene posodice.
Na predmetni stopnji so bile na izbiro različne 
delavnice, kamor so se lahko učenci vključili po 
svoji izbiri,presoji in interesih. V literarni delavni

ci so v računalniški učilnici pisali pesmi,v 
tehnični delavnici so izdelovali stojala za 
svinčnike z motiviko Krojačka Fllačkajžgali v les), 
v kuharski delavnici so pekli piškote v obliki 
raznih predmetov iz Suhodolčanovih knjig, v 
likovni delavnici so izdelovali kipe iz gline, v 
posebni delavnici so slikali na steklo, v športnih 
delavnicah so igrali košarko in nogomet za 
Krojačkove diplome.
Skupina učencev je šla po poti Skritega dnevnika

in iskala na prizorišču dogajanja skriti 
dnevnik, dve skupini sta šli na Ravne v 
Koroško osrednjo knjižnico, kjer so si ogledali 
Suhodolčanovo spominsko sobo in razstavo o 
Franju Golobu, novinarska delavnica je imela 
svoje uredništvo v knjižnici in skupina mladih 
novinarjev je obiskala vse delavnice. Učenci 
so bili v delavnicah zelo zadovoljni in so 
uživali ob delu, kar smo izvedeli tudi iz 
ankete, ki smo jo novinarji naredili v nekater
ih delavnicah.
Ob 11. uri smo se vsi zbrali v športni dvorani, 

kjer je bil gost pesnik in humorist Andrej Rozman 
Roza.
V popoldanskem času sta bili še dve pomembni 
prireditvi. V parku znanih osebnosti Prevalj je 
potekalo odkritje doprsnega kipa Franju Golobu, 
po katerem nosi naša šola ime. Po kulturnem 
programu in odkritju pa so nas v športni dvorani 
zabavale še Foxy teens.

Mladi novinarji 
OŠ Franja Goloba Prevalje

Oktet Lesna v Iranu
»DIALOG MED CIVILIZACIJAMI«

V poletnem času je Oktet Lesna iz Slovenj 
Gradca gostoval v Iranu. Turnejo je v sodelovanju 
s slovenskim veleposlaništvom v Iranu orga
nizirala Iranska fundacija Niavaran Atristic 
Creations iz Teherana.

»V času gostovanja smo člani okteta nastopili na

treh celovečernih koncertih - v Teheranu smo 
imeli dva koncerta, enega pa v Shirazu - drugem 
največjem mestu Irana, kjer smo bili po islamski 
revoluciji leta 1979 prva vokalna skupina iz 
Evrope, ki je gostovala v tem čudovitem mestu v 
osrčju Perzije.
Iran je v nas pustil veliko različnih, tako pozitivnih 
kot tudi negativnih vtisov. Kljub vedno večji 
odprtosti, ki pa je še vedno na zelo nizkem nivo
ju, je to družba, kjer pod velikim vplivom verskega 
fanatizma vladajo verski poglavarji. Na junijskih 
volitvah je sicer ponovno zmagal reformistično 
usmerjeni predsednik Fiatami, vendar pa mora 
vse pomembnejše odločitve sprejemati v 
soglasju z verskimi voditelji, kar kaže na to, da 
islamska vera obvladuje in pogojuje življenje v 
skoraj 70-milijonskem Iranu.
Kljub temu je našemu oktetu na koncertih uspe

lo vzpostaviti neposreden stik s poslušalci, ki so 
nas sprejeli z neverjetnim navdušenjem. Za 
vsakega pevca je največja nagrada zadovoljstvo 
poslušalcev, zato teh treh koncertov, na katerih 
je bilo skoraj 1600 resnično navdušenih obisko
valcev, člani Okteta Lesna nikoli ne bomo poz
abili.
V teh osmih dneh v Iranu smo sklenili tudi nekaj 
zelo trdnih prijateljstev, ki jih bomo po naših 
najboljših močeh poskušali ohranjati ter s tem še 
poglabljati vez, ki smo jo spletli z ljudmi, ki živijo 
v neki popolnoma drugačni civilizaciji,« je povedal 
član Okteta Lesna Franjo Murko.

Brezočnik v galeriji Uršnik
Ravenski likovni pedagog in slikar Stojan Brezočnik ne počiva. Spomladi je razstavljal tihožitja v 
Vinoteki Mihelač, te dni pa postavil na ogled zgodbe, ki jih upodablja na platnu. Dela so nastala letos 
poleti in so izraz pripovednega slikarstva o vsakdanjem življenju, kot ga slikar nosi v sebi. Razstava z 
naslovom Slike iz hiše bivanja je na ogled v galeriji Uršnik na Ravnah na Koroškem.

-vik

25



razgledi PREPIH
NOVA KNJIGA
Janez Mrdavšič: Krajevna in domača imena v Mežiški dolini

Janez Mrdavšič, nekdanji spoštovani 
in priljubljeni gimnazijski profesor 
slovenščine in ravnatelj Koroške osred
nje knjižnice, pisec avtobiografije, 
raziskovalec življenja in dela dr. Alojza 
Kuharja, že vrsto let zbira in raziskuje 
krajevna in domača imena v Mežiški 
dolini.
Nastalo je dragoceno imenoslovno 
delo, v katerem je najprej predstavljen 
in izpopolnjen zapis krajevnih imen iz 
leksikona Slovenskih krajevnih imen, v 
drugem delu pa je po abecedi urejen 
seznam nad petsto hišnih in 
domačijskih imen v Mežiški dolini z 
uradnim zapisom in narečnim izgov
orom. Moškemu hišnemu imenu sledi 
poimenovanje hišnih gospodinj s 
priponskimi obrazili: -inja > -ija, -ja/-je, 
-na/-ne, -Ica, -ca, -ka, -a, -la, naveden je 
mestniški edninski sklon s končnico -u 
> -o ali -i, na koncu pa svojilni pridevnik 
na -ov > -u. Če je ob hišnem imenu 
znano še prvotno ali drugotno 
domačijsko ime, tvorjeno z enim od 
obrazil: -je, -sko, -ško, -čko in s predlo
gom na v mestniku, je dodana oblika 
ustreznega svojilnega pridevnika na -ji 
ali v podobnem svojilnem pomenu 
ustreznega pridevnika na -ski, -ški, -čki. 
Avtor pri večini gesel pojasnjuje nastanek 
hišnega imena iz osebnih imen, iz poimen
ovanja poklicev, iz krajevnih lastnih in 
občnih ter ledinskih imen in iz vzdevkov po 
živalih in rastlinah ter po človeških telesnih 
in duhovnih lastnostih. Le redka imena 
ostajajo nepojasnjena ali pa je možnih več

razlag njihovega nastanka. Avtor pojasnjuje 
tudi tvorbo imen z domačimi in tujimi 
priponskimi obrazili. Ker so hišna imena 
verjetno nastajala že pred zapisom pri
imkov, so se tudi kot priimki ohranila. 
Dragocena je tudi mestoma dodana opom
ba, na katerem mestu je določeni priimek v 
Sloveniji.

Narečjeslovcu so zapisana imena tudi 
dragoceno gradivo za študij glasovne 
in oblikovne podobe imen. Pojavi 
palatalizacij in jotacije so nadrobno 
opisani. Značilnosti mežiškega narečja 
se kažejo v dvoglasnikih ie in uo: Mieh, 
Sienčnik, Gruobar, posebnosti podjun- 
sko-mežiškega narečja še v premeni à 
v 6, -an- v -oun-: Rošešnik, Onži, 
Bróunat in nosnega è v a: Desàtnik. 
Naglasne razmere so zaradi mladih 
naglasnih umikov zelo zapletene in 
pojavljajo se kratki naglašeni samo
glasniki sredi besede, opaža se tudi 
samoglasniški upad nenaglašenih 
samoglasnikov. Priponska obrazila so 
pogosto naglašena: Robnik, Končnik, 
Rebernik, Jesenik. Naglas se lahko 
umakne na predpono: Nšvršnik,
Pólesnik. Koroško prehajanje I v v pred 
a, o, u je ohranjeno tudi v imenih: 
Govób, Vadlnik.
V mestniku ednine moškega spola je 
na Koroškem danes edina končnica -u, 
ki se izgovarja kot -o, v imenih pa se 
pojavlja tudi -i kot edina ali izbirna 
končnica.
V tvorbi feminativov je znan preglas - 
nja > -ne/-je, ki je za vsemi palatalnimi

glasovi znan na Strojni.
Hvaležni smo požrtvovalnemu avtorju za 
knjigo - izredno redkost v slovenskem 
imenoslovju.

prof. dr. Zinka Zorko

Knjiga je izšla pri založbi Voranc 
Ravne na Koroškem.

»DA BI KAMNI OŽIVELI«
Pet zgodb Janka Sušnika o rimskih nagrobnikih iz Dobje vasi

Nedavno sta prevaljsko Kulturno društvo 
Mohorjan in celovška Mohorjeva družba skupaj 
izdala brošuro prof. dr. Janka Sušnika z 
naslovom »Pripoved rimskih nagrobnikov iz Dobje 
vasi«. Kratek uvod vanjo o Prevaljah in Ravnah v 
antiki je napisala znanstvena svetnica Marjeta 
Sašel Kos. Iz njega izvemo (če tega nismo vedeli 
že prej), da je v rimskih časih tod mimo vodila 
cesta, ki je povezovala takratno Celeio (Celje) in 
središče Norika Virunum (kraj, nekaj nad 
današnjim Celovcem). Ker so na začetku 20. sto
letja v strugi Meže med današnjo tovarno le

penke in Brančurnikom našli precej odlomkov in 
kipov, ki pripadajo rimskim grobnicam, iz tega 
upravičeno sklepamo, da je bilo takrat na 
Zagradu pri Prevaljah rimsko naselje, verjetno 
obcestno postajališče neznanega imena (Sušnik 
predlaga zanj ime Prae Valle - kraj pred 
Podjunsko dolino).
Nekaj teh reliefov je hranjenih v lapidariju 
Koroškega muzeja na ravenskem gradu in o njih 
je pet zgodb napisal (ter prispeval ilustracije) 
Janko Sušnik. Bolj primernega avtorja bi težko 
našli, saj predvsem zna latinsko, je široko izo

bražen zdravnik in znanstvenik ter uspešen 
slikar. Vsak relief oz. kip je najprej predstavljen z 
risbo in muzejskim opisom, sledi pa zgodba iz 
časov, ko so te skulpture nastale. Berejo se pri
jetno in izpričujejo poznavanje življenja v tisti 
dobi. Po avtorjevih besedah jih je napisal zato, 
»da bi kamni oživeli in spregovorili,« pa da bi 
»zbudil radovednost mladih, ki bodo imeli znanje 
in našli denar za raziskovanje« rimske preteklosti 
domačih krajev. Zelo lep namen.
Brošura obsega 60 strani in je izšla v nakladi 
500 izvodov. Marjan Kolar
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PREPIH razgledi
Knjiga življenjskih pripovedi

»Minilo je kot prijetne sanje«
Občina Ribnica na Pohorju je izdala knjigo 
življenjskih pripovedi svojih petnajstih 
občanov in trinajstih občank, ki jih je v 
celoto strnila in uredila Marija Makarovič. 
Doživete pripovedi nas popeljejo v čase 
pred drugo svetovno vojno, med vojno in po 
njej in slikajo usode ljudi v tem delu 
pohorskega hribovja. Usode kmetov in kam
nosekov, ki so globoko zarezale v duše 
Ribničanov in okoliških kmetij. Vse po vrsti 
trde, a vse po vrsti upajoče v boljši jutri. Že 
sedanjost je prežeta z mnogo lepšim živl
jenjem in hvaležnost za to dobrino veje iz 
vseh njihovih spominov.
Za pokušino preberimo odlomek iz pripove
di, ki jo v obsežno knjigo prispeval Drago 
Zaveršnik:

»... Saj je resnica, da brez dela ni jela. 
Čeravno je pošten kruh najtrši, je pa zato 
najslajši. Kdor izprosi, ta lahko nosi. In tudi 
ta rek nekaj velja in se ga splača držati, da 
lepa in poštena beseda lepo mesto najde in 
prenekatera še tako trda vrata življenja 
odpre. Tako meje življenje učilo in še resje.

Odkrito vam povem, da se zemlja ni nič 
spremenila, ampak mi smo spremenili ves 
svet. Ne zavedamo pa se, kako z ekstrem
no tehnologijo dan za dnem uničujemo 
mater zemljo, ki nam temeljito vrača svoje 
bolečine. Pomislimo na poplave in sušo. 
Kdor se še spomni, lahko pove za leto 
1960, kako je bil lep pogled po kmetijah 
okrog Ribnice, katerih njive so bile zasejane 
z raznimi žiti, krompirjem, korenjem, fižolom 
in peso. Po gnojiščih seje postavljal petelin 
z veliko družino svojih družic in piščancev. 
Gospodar je z zaplatami pokrpanimi 
hlačami ali suknjo in od potu zamaščenim 
klobukom oral njivico za setev. Ko je zoral 
ogon ali dva, čemur pri nas rečemo leho ali 
dve, je malo počival. Počivali so tudi voliči 
in pobič, ki jih je gonil. Če je pa bil orač 
žejen, je naredil iz flaše en ali dva dolga 
cuka jabolčnika, ki mu v Ribnici pravimo 
mošt.
Ni več kožuhanja - šopinanja. Ni več njiv in 
njivic, ki bi se lesketale od zorečih 
pridelkov. Ljudje so se tudi nekako spreme
nili, saj vse gospodarstvo sveta zelo vpliva

_

i^i
Minilo je 

kot prijetne sanje '

tudi na podeželje pri nas. Silimo v Evropo, 
pa nimamo take sreče, kot jo je imela moja 
Sivka, ko sem jaz čital knjigo.
Mi še tega hitro ne bomo doživeli, edino 
bomo dobili nore krave, ob katerih bomo 
tudi mi ponoreli, kolikor že nismo...«

-vik

Kultura:
GLASBENI SEPTEMBER 2001
in Wolfov koncertni abonma v Slovenj Gradcu

Mednarodni festival komorne glasbe Glasbeni 
september (letos osmi) izhaja iz tridesetletne 
tradicije Festivala baročne glasbe. Potekal je od 
18 do 30. septembra v Mariboru, na Ptuju, 
Slovenj Gradcu, Ljubljani in Zagrebu. Festival 
odlikuje pretanjen programski izbor (umetniški 
vodja festivala je eden najbolj priznanih komornih 
glasbenikov na svetu, Radovan Vlatkovič), visok 
izvedbeni nivo (na festivalu so sodelovali priznani 
komorni glasbeniki z vsega sveta) predvsem pa 
svojevrsten, v naši državi edinstven način orga
niziranja. Festival namreč ne vabi komornih

zasedb z že pripravljenimi koncertnimi programi, 
temveč zgolj glasbenike - soliste, ki nato glede na 
festivalski program tvorijo zasedbe v Mariboru. 
Tako so še posebej zanimiv del festivala vsakod
nevne vaje glasbenikov, ki so seveda odprte za 
publiko. Program Glasbenega septembra zajema 
komorna glasbena dela domače, evropske in 
svetovne glasbene literature različnih glasbenih 
obdobij (od baroka do sodobnih del). Program 
povezuje tako imenovana »rdeča nit festivala« - v 
letu 2001 so to dela angleških skladateljev. Ob 
tem festival vsako leto pri mladem slovenskem

skladatelju naroči novo delo, ki je nato praizve- 
deno v okviru festivala. Letos je bila to skladba 
Projekt Satirikon I Gregorja Pirša.
Festival ponuja osrednje festivalske koncerte 
(večerne koncerte, matinejski koncert in 
družinski - mladinski koncert), na katerih se pred
stavljajo sodelujoči glasbeniki v najrazličnejših 
zasedbah.

V Slovenj Gradcu je bil koncert 20 septembra v 
cerkvi sv. Elizabete.

Ajda Prislan

Dobrota opogumlja
Vaša dobrota vrača 
upanje ljudem v stiski.

tel.: (01) 23 23 186, 
www.karitas.si

Karitas Nadete
■■■■■■■■■■■■■ Prinese Vam jo poštar med 12. in 14. sept

Karitas Hi
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PREPIHštudentarije

Sosedi Piše: Mojca Erjavec

Žlig-žlag zobnih krtačk, šumenje curka 
vode in škrtanje ob odpiranju različnih 
segmentov make-up pribora. Na koncu 
pa njen plah živjo in moj nasmešek. 
Čeprav sem v tistem študentskem 
domu preživela že več noči in je dobro 
vedela, kdo sem in h komu hodim na 
obiske. A še rednim stanovalcem se 
pogosto dogaja, da sosedov v 
študentskem bloku, kaj šele v najem
niškem stanovanju, sploh ne poznajo. 
Sosedi se molče opazujejo.
To je (ne)prijetna sprememba po srednji 
šoli, kjer vata iz učiteljev in staršev poskrbi, 
da se v hramu učenosti počutiš pogosto 
bolj nadziran kot v lastni domači sobi. Je pa 
tudi res, da je to varnostna mreža, ki ti 
preprečuje, da bi popolnoma pozabil, zakaj 
si v resnici tu. To se v mestu študija lahko 
zgodi, poleg tega, da bi se naučili samosto
jnosti in »samostoječnosti«, predvsem bruci 
z malo preveliko žlico zajamejo vse pristo
jnosti in užitke žodraslega’ življenja, ki jim 
kar naenkrat pritiče. Če lahko drugi, moram 
tudi jaz - je pogost izgovor, v katerem se 
nemalokrat skriva tudi osamljenost in 
nepripravljenost, upreti se volji ostalih. 
Sosedi pa molče opazujejo in si mislijo 
svoje.
Tudi predavanja ali vaje po srednji šoli so - 
s čisto osebnega vidika - neosebna 
priložnost izkazovanja tekmovalnosti. 
Odvisno sicer od fakultete, toda pri sto ali 
nekajsto študentih si profestor komaj 
zapomni različne smeri in oddelke, kaj šele 
obraze ali imena. Pri vajah si kar naenkrat 
bi vi?, in če ne prideš, se bo ob tvojem pri
imku znašel minus, kar bo imelo morda 
konec leta zate slabe posledice. Pa kje je 
še konec leta! Po pripovedovanju mnogih se 
- medtem ko študent sedi med svojimi

takoimenovanimi žkolegi’ na takoimeno- 
vanem predavanju, kjer profesor z nenad- 
kriljivo hitrostjo in obenem nezaslišano 
dolgočasnim glasom predava nekaj, o 
čemer se ne sanja nikomur razen tistim pril
iznjencem v prvi vrsti, ki se že ves čas 
vključujejo in vneto prikimavajo - torej, v 
katerem od teh trenutkov predvsem v 
nežnih mesecih začetnega leta študija se 
marsikateremu študentu samo od sebe v 
glavo prikrade vprašanje Pa kaj sploh delam 
tukaj? In ko se v obupu nezmožnosti najti 
odgovor v lastnih ovinkih nevronske mreže 
hrepeneče po pomoči ali namigu ozre okoli 
sebe, obupano zagleda obraze, kjer se 
zrcali vse prej kot sočutje ali modrost. Od 
napuha, zavisti, strahu, vdanosti v usodo 
do popolne praznosti -je videti na izrazih 
žkolegov’. Znajdi se sam. Sosedi seveda 
molčijo in pasejo zijala.
Ko se študent nato bolj ali manj uspešno 
znebni eksistencialnih in identitenih dvo
mov, počasi pridobiva zaupanje, da seje pa 
kljub pastem modernega življenja v izolaciji 
medosebnih odnosov, kjer velja konkurenca 
in še kaj gršega, vendarle odločil za nekaj 
pravemu študiju podobnega, kar ga celo 
zanima - je treba to še potrditi. Na izpitih,

seveda. Prva zmeda nastane že s prija
vo. Na nekaterih fakultetah imajo še 
vedno zastareli - pa kaj zastareli, popol
noma preživeli sistem prijavljanja na 
izpite s papirnato prijavnico, ki jo vržete 
v leseno skrinjico. Kot pred stotimi ali 
še več leti, ne pa kot pritiče današnji 
postindustrijski digitalno tehnološko 
razviti družbi s tremi generacijami 
mobilne telefonije in olala sposobnimi 
modemi. Kako naj torej izpolnim pri
javnico? Kam naj napišem svoje 
podatke? Kje je prostor za mojo vpisno 

številko? Eeee, mimogrede, kaka sploh je 
vpisna številka? Hej, a tista na študentski 
izkaznici? Eeee, kje pa je študentska? Kje 
jo naj dvignem? V referatu - če bi vedel, kje 
je to. Hm - ampak sosedi ne rečejo ne bele, 
ne črne. Enako je na izpitu - ravno to 
vprašanje mi dela probleme, hej, kako gre 
vprašanje 12? Tišina. Ej, kaj pa 8? Tišina - 
to je odgovor sosedov.
Menda mi ni treba pisati še enega odstavka 
s podobno vsebino, da bi razmeli, za kaj 
gre. Človek je pogosto osamljen - naj gre za 
fizično samoto ali ne. Z odhodom na fakul
tete se začne obdobje sprejemanja 
odločitev za samega sebe. Pri tem ni več 
varnostne mreže. Ker sosedi bodo vedno 
molčali in se brigali zase. Ne mislim le na 
žresnične’ sosede, ki živijo blizu, ali na 
nekoga, ki se pri predavanjih usede v 
sosednjo klop. Gre za dejstvo, da izbereš, 
naročiš in plačaš sam. Vso srečo pri kosilu 
vsem brucem in ostalim študentom (tem je 
laže), dober tek v naslednjem študijskem 
letu. Zanima me, kaj morajo študentje 
pojesti pri sosedih, v tujini. Naslednje 
Študentarije bom napisala iz Nemčije, kjer 
bom na polletni degustaciji njihovega 
visokošolskega sistema.

Naše note:
V

NA GRAŠKI GORI SO PELI
Na Graški gori je tamkajšnje kulturno društvo v sodelovanju z Zvezo kulturnih 
društev Slovenj Gradec in Velenje izvedlo 26. festival narodnozabavne glasbe.

V tekmovalnem deluje nastopilo 14 glasbenih skupin, ki jih je ocenjevala strokov
na komisija, občinstvo pa je izbralo tudi svoj najbolj priljubljen ansambel. Po oceni 
strokovne komisije je postal absolutni zmagovalec festivala ansambel Zupan iz 
Vranskega, s skladbo »Pivce za živce«. Občinstvu je bil najbolj všeč mlad ansam
bel Unikat z Dolenjske. Najlepšo melodijo »Klasje» pa je na festivalu zaigral ansam
bel Franca Žerdonerja s prijatelji iz Velenja (na sliki).

FJ.
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Kuzma zaklepa Korotanova vrata
Stanislav Kuzma je v vrste Korotana prišel v 
sezoni 2000/2001. Čeprav je jesenski del 
večino časa preživel na klopi, seje kasneje pre
bil v prvo postavo in položaja prvega vratarja 
ekipe do sedaj še ni izpustil iz rok. Tako je tudi 
letošnjo sezono začel med vratnicami edinega 
koroškega prvoligaša, s prikazanim pa je zau
panje trenerja povsem upravičil.
Čeprav Korotan sezone ni začel tako, kot so si 
želeli, je Kuzma uspel ohraniti dobro formo in je 
svojo ekipo z atraktivnimi posredovanji kar neka
jkrat obvaroval poraza. Kljub temu je tudi sam 
prej razočaran kot zadovoljen.
»Mislim, da bi lahko imeli vsaj tri točke več. 
Posebej mi je žal izgubljenih točk pred domačimi 
navijači, saj so nas skozi celotno sezono spreml
jali v lepem številu. Imamo kvalitetno ekipo in za 
uspešno nadaljevanje ni bojazni. Mislim, da smo 
do sedaj imeli tudi kar precej smole in čas bi že 
bil, da bi na kakšni tekmi imeli kanček sreče,« je 
dejal Kuzma, ki je kritično ocenil tudi svojo 
formo:
»Kar se tiče moje forme, sem začel kar dobro. 
Nato sem padel v rahlo krizo, a gre sedaj 
ponovno na bolje. Seveda pa se zavedam, da bi 
lahko kakšnega od prejetih zadetkov z boljšim 
posredovanjem tudi zaustavil. Vedno razmišljam, 
da bi lahko strel ubranil. Skoraj nikoli pa nisem

povsem zadovoljen in vedno težim k temu, da bi 
popravil tudi tiste napake, ki jih drugi mogoče ne 
vidijo.«
V lanski sezoni je Korotan večino točk osvajal 
ravno na domačem terenu. Letos temu ni tako, 
Kuzma pa meni, daje glavni razlog domačih pora
zov nesproščenost, saj se od ekipe, ki je kvalitet
nejša od prejšnje, pričakujejo tudi boljši rezultati.
V lanski sezoni je imel na klopi močno konkuren
co v drugem vratarju Robertu Sragi. Ker je slednji 
po končani sezoni zapustil Prevalje, so bili mnogi 
mnenja, da bo Kuzma zaradi slabše konkurence

počasi nazadoval. A zgodilo seje ravno nasprot
no, saj je v dosedanjem poteku prvenstva 
pokazal bistveno večjo zanesljivost in tudi kon
stantno branjenje iz tekme v tekmo. Prvi vratar 
Korotana se prav tako ne strinja s tistimi, ki 
menijo, da v ekipi nima konkurence.
»Trenutno drugi vratar Dušan Kordež iz dneva v 
dan napreduje, postaja boljši in je vsekakor je 
kvaliteten vratar. Na treningih ga je zelo težko 
premagati in mislim, da bi bil marsikateri vratar, 
ki brani v prvi ligi, slabša konkurenca od 
Kordeža. Nasploh oba pod vodstvom trenerja 
vratarjev Mudriniča trenirava kvalitetno in dobro, 
tako da Kordež vsekakor je konkurenca«.
Seveda je njegova želja, da bi si našel dobro 
organiziran klub v tujini. Sam bi najraje odšel v 
Nemčijo, z zadnjimi obrambami pa je vsekakor 
opozoril nase. Ob vsem tem pa nikoli ne pozabi 
na zveste navijače.
»Še nikoli nisem imel takšnih navijačev, spodbu
jali so me tako v dobrem kot slabem. Lahko 
rečem, da jih zelo spoštujem, saj so nam že 
mnogokrat pomagali do zmage. To še posebej 
velja za tekmo s Publikumom, ko so se kljub 
slabemu vremenu zbrali v lepem številu. Upam, 
da jim bomo z dobrimi igrami zvestobo uspeli vsaj 
delno poplačati.«

Bogdan Tušek

Koroška cilja visoko
Košarkarski klub Koroška bo v oktobru začel s 
tekmovanjem v 3. slovenski košarkarski ligi. 
Igralci pod vodstvom trenerja Luke Lužnika se 
pred začetkom že vneto pripravljajo, priprave 
potekajo kar na Prevaljah, kjer imajo za delo ide
alne pogoje. Ekipa je sestavljena iz domačih igral
cev, zaznamuje pa jo predvsem mladost, saj je 
večina igralcev članskega moštva še mladincev, 
nekaj pa je tudi nadarjenih kadetov. Člani bodo 
tako kot lani vse tekme odigrali v dvorani OŠ

Franja Goloba na Prevaljah, po besedah trenerja 
ekipe pa je cilj uvrstitev v višji rang tekmovanja. 
Poleg članov delujejo v klubu tudi kadeti in mlad
inci, prav tako pa poteka šola košarke, v katero 
so vključeni mladi košarkarji od 1. do 4. razreda. 
Tudi v nižjih selekcijah so cilji postavljeni zelo 
visoko. Tako Lužnik upa, da se bodo mladinci 
uspeli uvrstiti v I. slovensko mladinsko ligo, 
enako velja tudi za kadete.
Poleg tekmovalnih ciljev je dolgoročni plan dela

povezan predvsem z zvišanjem popularnosti 
košarke na Koroškem, tudi v prihodnje pa bodo 
težili k temu, da bo članska ekipa sestavljena 
predvsem iz domačih igralcev. Seveda pa je vsak 
načrt povezan s finančnimi sredstvi, kijih tudi pri 
košarki kronično primanjkuje. Lužnik poudarja, 
da jim še največji sponzor kluba občina Prevalje, 
ki jim nudi vse potrebne pogoje za delovanje, v 
zadnjem času pa je interes pokazal tudi Koratur.

<bt)

BORISOVI SPOMINSKI TEKI V MEŽICI
Prizadevni športni delavci tekaškega kluba Grča, 
ki mu predseduje Vinko Strgar, so v soboto 15. 
septembra že šestnajstič pripravili v Mežici teke 
v spomin na prezgodaj preminulega vses
transkega odličnega športnika Borisa 
Keršbaumerja.

Letos je nastopilo 137 udeležencev iz Slovenije 
in Avstrije. Na najdaljši preizkušnji, malem mara
tonu na 21 km, je že drugič zmagal Jože Mori z 
Mute, pred Avgustom Manfredo z Lovrenca na

Pohorju. Od Korošcev velja omeniti drugi mesti 
Draga Laznika z Raven in Franca Naveršnika iz 
Dravograda ter tretji mesti Milana Zupanca iz 
Mislinje in Ota Gumilarja s Prevalj v svojih 
starostnih skupinah.
V teku na 10 km je bil najhitrejši Marko Črešnik 
iz Dravograda, ki je razumljivo zmagal tudi v kat
egoriji tekačev do 30 let starosti.
V ostalih skupinah so slavili tekači iz Avstrije. Le 
med veterani nad 70 let si je 1. mesto pritekel 
Ravenčan Štefan Robač, medtem ko je bil Alojz

Gologranc med tekači nad 60 let tretji.
Pri ženskah sta na 10 km v svojih skupinah zma
gali Natalija Lesnik iz Mežice in Katica Pisnik
(RDP Dravograd), tretja je bila Dragica Andrejc iz 
Slovenj Gradca.

Najmlajši so tekli na 1000 in 2000 metrov dolgih 
progah, kjer so zmagovalci postali Tine 

Razbornik. Ana Črešnik in Jožek Manfreda z 
Ribnice na Pohorju ter Ana Veršnik iz Kamnika.

/. M.
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šport PREPIH
Po poletju korenitih sprememb v 
Rokometnem klubu Prevent
Priložnost bodo dobili mladi igralci

Začetek oktobra bo na rokometna igrišča spet 
vrnil ligaški vrvež, po številnih spremembah v 
najboljših slovenskih klubih pa naj bi nova 
sezona prinesla še več enakovrednih in atrak
tivnih srečanj. To poletje so igralske vrste 
dodobra prevetrili tudi v Slovenj Gradcu, kjer je 
bilo že ob koncu lanske sezone jasno, da bodo 
članom prvega moštva zmanjšali pogodbene 
zneske za 40 odstotkov. Na račun tega naj bi v 
prihodnji sezoni priložnost dobili predvsem mladi 
igralci.
Uprava na čelu s predsednikom Jožetom 

Kozmusom in direktorjem Avgustom Potuškom
je namreč prišla do spoznanja, da se lanska 
sezona največjih vlaganj ni obrestovala v tolikšni 
meri, kot so pričakovali. Odmevni rezultati 
Preventa so bili namreč le še spomin. 
»Rokometna pravljica« se je v Slovenj Gradcu 
začela pisati v sezoni 1995/1996, ko je krmilo 
članske ekipe prevzel tedanji reprezentančni 
selektor Slavko Ivezič. Ekipa, ki je s prihodom 
Smederevčana Nenada Maksiča dobila pravega 
zvezdnika in vodjo na igrišču - to vlogo je upravičil 
s petimi zaporednimi naslovi najboljšega strelca 
prvenstva - je prvo sezono pod taktirko novega 
trenerja sicer končala na šestem mestu, toda v 
naslednjih treh letih je priznavala poraze le proti 
»nedotakljivim« Celjanom in trikrat zapored osvo
jila naslov podprvaka Slovenije.

Klic po spremembah
Prvi padec slovenjgraške rokometne trdnjave, ki 
bo letos zapisala 47 let delovanja, je pomenila 
sezona 1999/2000, ko je Prevent po treh 
blestečih sezonah osvojil četrto mesto v 
državnem prvenstvu. Posledica je bila logična. 
Zasičenost po petletnem delu pod Ivezičevim 
vodstvom je v naslednji sezoni skušal razbiti 
Rečan Ivo Munitič, toda po slovesu od mednaro
dnega prizorišča proti kasnejšemu zmagovalcu 
pokala EHF Magdeburgu, tudi v domačem prven
stvu pri igralcih ni bilo več pravega motiva in 
potem, ko so odpovedali na odločilnih tekmah, 
so »ježki« še drugič zapored morali priznati 
premoč trem ekipam v Sloveniji.
Dodatni klic po spremembah je izzval še neuspeh 
na finalnem turnirju za pokal Rokometne zveze 
Slovenije, za nameček na domačih tleh, in tretje 
mesto sosedskega rivala Gorenja. Velenjčani so 
z veliko manjšimi vlaganji in manj zvezdniško 
ekipo prehiteli koroškega »giganta«.
Če bi želeli nadaljevati s politiko zadnjih let,

potem denar, ki bi ga priskrbeli s pomočjo spon
zorjev in z lastnimi aktivnostmi, kmalu ne bi več 
zadoščal.
»Če hočemo zagotoviti dolgoročno stabilno delo
vanje kluba, mora to sloneti predvsem na 
domačem kadru z minimalnimi dopolnitvami iz 
drugih okolij. Pa še to le z vrhunskimi okrepitva
mi. Zato je treba čim več možnosti za nastop v 
prvi ekipi dati mladim. Dejstvo je namreč, da 
nekdo, ki v Slovenj Gradcu do osemnajstega leta 
ni v prvi ekipi, tam nikoli ne bo našel mesta. V 
druge klube ga bo povlekla želja po šolanju ali pa 
bo enostavno zaključil s kariero,« ugotavlja 
predsednik kluba Jože Kozmus in dodaja: 
»Zanimanje za rokomet ne pojenja, saj je bilo v 
zadnjem obdobju veliko narejeno z ustanovitvijo 
rokometnih krožkov po šolah. Pretežni del načrto
vanega bomo tako opravili z lastnim strokovnim 
kadrom, pričakujemo pa tudi od zdajšnjih igralcev 
prve ekipe, da se bodo aktivneje vključili v delo z 
mladimi.«

Leve in Banfro ostajata
0 zaključku kariere sta to poletje razmišljala 
kapetan Boris Leve in dolgoletni reprezentant 
Tettey Banfro. Na koncu sta oba za leto dni 
podaljšala zvestobo slovenjgraškemu klubu, z 
željo, da bi klub ponovno postal zaščitni znak 
Mislinjske doline.
»Na začetku kariere je bilo v klubu več domačih 
igralcev, zato je bilo tudi zanimanje publike toliko 
večje,« ugotavlja Banfro.
»Ko so začeli prihajati igralci od drugod, so ljudje 
vedno več pričakovali. Šlo je le za rezultat in 
takrat se gre tudi na polno, po nepokošeni travi. 
Včasih sploh nismo prišli tako daleč, da bi 
razmišljali o Evropi, zdaj je orientacija polfinale 
Pokala EHF pred dvema letoma. Lanska vlaganja 
in pričakovanja se niso uresničila, zato je bilo 
potrebno potegniti črto. Zdaj bo treba spet 
razmišljati nekoliko drugače, saj bodo na piano 
prišli mladi, neizkušeni igralci, ki jih je treba 
obdržati v Slovenj Gradcu. Tudi sam bom tisto, 
kar sem se naučil, kar sem doživel in videl, 
skušal prenesti na mlajše in jim na tak način 
pomagati, da pridejo do dobre igre.«

V vročem poletju sta klub zapustila - po 
Kozmusovih besedah predvsem zaradi denarnih 
nesoglasij - Ivan Simonovič (odšel je k ekipi 
Mobitela Prul) in Tomaž Jeršič (po sezoni 
1999/2000 seje še drugič poslovil od aktivnega

Jože Kozmus: Stabilno delovanje kluba sloni 
na domačih kadrih

igranja), »popkovino« pa sta pretrgala tudi 
dvojčka Leve - medtem ko bo Boris še naprej 
nosil kapetanski trak Preventa, bo Aleš športno 
pot nadaljeval pri Slovanu.
Ne glede na to, da bodo v Slovenj Gradcu stavili 
predvsem na mlade, so ob Petru Puclju (prišel je 
iz škofjeloškega Terma) moštvo okrepili še z 
vratarjem Davidom Imperlom (Trebnje), kljub 
temu da sta v vrstah Preventa že izkušeni Aleš 
Anžič in kadetski reprezentant Gašper Jelen.
»Pri vratarjih je pač tako, da lahko v primeru nji
hove poškodbe igra celotnega moštva občutno 
pade, zato smo se na tem položaju še dodatno 
okrepili,« dodaja Kozmus.
Uprava se je za enoletno sodelovanje dogovorila 
tudi z jugoslovanskim dvometrašem Ognjenom 
Kajganičem, ki je nazadnje igral za madžarski 
Pick Szeged.

Začetek sezone bo 
evropski
Ježki so v pripravljalnem obdobju odigrali številna 
prijateljska srečanja, uspešno pa so s svojimi 
igralci dopolnjevali tudi reprezentančne vrste. 
Dani Plešej in Robi Konečnik sta z izbrano 
mladinsko vrsto nastopila na svetovnem prven
stvu v Švici (Slovenija je bila na koncu 16), 
Nenad Maksič pa je bil edini rokometaš Preventa 
na sredozemskih igrah (potem ko se je dresu z 
državnim grbom zaenkrat odpovedal Tettey 
Banfro), kjer je z reprezentanco Jugoslavije osvo
jil 5. mesto (Slovenija je bila še mesto za njimi). 
Začetek sezone (6.oktober) bo za Korošce pome
nil tudi evropsko premiero v novi sezoni. 
Nasprotnik ježkov v prvem srečanju Pokala 
Evropske rokometne zveze bo belgijski podprvak 
Union Bynoise, obe tekmi pa naj bi se odigrali v 
Belgiji. Urška Andrejc
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V Dravogradu se ponašajo s sodobnim športnim objektom
DOBILI NOVO ŠTIRISTEZNO KEGLJIŠČE

Korošci smo bogatejši za nov lep športni objekt. 
V Dravogradu so v sklopu tamkajšnjega športne
ga centra predali svojemu namenu najsodob
nejšo štiristezno kegljišče na Koroškem. Gre za 
objekt, ki so ga v rekordno kratkem času zgradili 
pod tribuno nogometnega štadiona, ob pomoči 
tamkajšnje občine in sponzorjev. Kegljišče so 
svečano predali v uporabo klubu Elektrarni 
Dravograd, ki že četrto leto zapored z moško 
ekipo nastopa v najvišji državni ligi.
Seveda pa objekt ne bo služil samo za potrebe 
kluba, temveč vsem Dravograjčanom, ki jim je 
rekreacija pri srcu. Kot je ob otvoritvi poudaril 
župan občine Dravograd Rado Krpač, kegljanje v 
mestu ob Dravi izjemno visoko kotira in ima tudi 
bogato tradicijo. Prva kegljišča so bila urejena že 
leta 1935, ne samo z namenom rekreacije, 
temveč tudi za druženje ljudi.
»V občini imamo posluh za športne dejavnosti, 
zato smo se tudi odločili za izgradnjo športnega 
centra, ki bo nudil pogoje za delo številnim 
aktivnim športnikom in rekreacije željnim 
občanom. Zgradili smo stadion, moderno tribuno

za nogometne navdušence, pod katero je locira
no tudi kegljišče, ki je nova pomembna prireditev 
za celotno občino in Koroško nasploh. Za 
kegljišče smo namenili okoli 80 milijonov tolarjev 
in prepričan sem, daje bila naložba pravilna, kajti 
kegljačem bo novi objekt omogočil boljše pogoje 
za delo,« je ob otvoritvi med drugim povedal 
župan občine.
Dravograjčani se odslej lahko ponašajo z naj
sodobnejšim štiristeznim kegljiščem, na katerem

bodo vadili in igrali tekme tudi člani tamkajšnjega 
kluba. Doslej so bili kegljači Elektrarne 
Dravograd, vsa leta od ustanovitve kluba dalje, 
pravi brezdomci, saj so trenirali in igrali tekme 
pretežno na Ravnah in v Slovenj Gradcu. Kljub 
slabšim pogojem so dosegali izjemno dobre 
rezultate na državni ravni, že štiri sezone tekmu

jejo v 1. A ligi, med najboljšimi slovenskimi klubi. 
V zadnji sezoni so si z uvrstitvijo na visoko mesto 
pridobili tudi pravico nastopa na moštvenem 
evropskem pokalu, ki bo v Romuniji. To je 
vsekakor veliko priznanje za klub, ki šteje blizu 
100 kegljačev, po pridobitvi novega objekta pa se 
bo številka zagotovo povečala. Klubu predseduje 
Avgust Črešnik, ki je ob otvoritvi povedal: 
»Uresničila se nam je dolgoletna želja. Zahvaliti 
se moramo predvsem občini, ki ima posluh za 

šport v Dravogradu. Poskušali bomo 
čim bolje zastopati Dravograd in 
celotno Slovenijo na evropskem 
prvenstvu, predvsem pa se bomo 
lahko odslej bolj posvetili vzgoji 
mlajših kadrov«.
Trener kegljačev Elektrarne je 
Milorad Markovič, ki je hkrati uvel
javljen mednarodni sodnik. Ob 
otvoritvi je iz rok predstavnika KZS 
Milana Amerja prejel častni zlati 
znak Kegljaške zveze Slovenije. 
Predsedstvo slovenske krovne kegl
jaške organizacije je podelilo priz
nanje še dravograjskemu županu in 
predsedniku kluba Črešniku.
Še zanimivost: prvi so ob otvoritvi 

kegljišča nove steze preizkusili z nekaj meti 
najstarejši kegljač kluba in nekdanji predsednik 
Jože Žvikart, župan občine Rado Krpač, večkrat
na svetovna prvakinja Marika Kardinar in 
najboljši tekmovalec dravograjskega kluba Silvo 
Belaj. Kdo je bil najboljši, lahko ugibate.

Ivo Mlakar

2- moštvo kegljačev Dravograda:
Kegljači Elektrarne Dravograd tudi v evropskem moštven
em pokalu

KOROŠCI NA EVROPSKEM ODBOJKARSKEM 
PRVENSTVU
Za nami je evropsko prvenstvo za moške v odbojki, ki je bilo v 
Ostravi na Češkem. Kot je znano, so prvaki postali Jugoslovani, ki 
so v finalu gladko premagali Italijane, bronasto odličje pa je pri
padlo odbojkarjem Rusije. Naša reprezentanca, ki je dosegla izje
men uspeh že z uvrstitvijo na EP, torej med 12 najboljših reprezen
tanc v Evropi, seje morala sicer posloviti že po predtekmovanju, a 
je pustila zelo dober vtis.

Na prvenstvu smo bili zastopani tudi Korošci. V slovenski reprezen
tanci sta namreč igrala odbojkarja Fužinarja Bogdan Kotnik in 
David Slatinšek, medtem ko je vlogo pomočnika selektorja in tren
erja Hribarja opravljal Branko Golob. V naši izbrani vrsti je kot drugi 
podajalec nastopal tudi Ljubljančan Rok Satler, ki pa je prav tako 
naše gore list, kajti starši so Ravenčani.

I.M.
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črna kronika PREPIH
VLOMI
Značilnosti črne kronike za našo pokrajino, so nemalokrat kot lunine mene. Vsake toliko časa se zgodba ali zgodbe (beri: policijski zapis
niki in obvestila za javnost) ponovijo. In, če so včeraj prevladovale prometne nezgode, so to danes morebiti požari in bodo jutri kršitve 
javnega reda in miru ali mamila. Za minulo obdobje koroške črne kronike velja, da so prevladovali zlasti vlomi, ki so se kar vrstili drug 
za drugim.

Tejči - matejči
Kar nekaj vlomov je bilo storjenih v gostinske lokale, ki so nasploh zelo 
pogosta tarča vlomilcev. Najpogosteje pa nočni tički ne iščejo le denar, 
marveč predvsem tisto, kar je v gostinskih lokalih zanesljivo prisotno - 
alkoholne pijače in cigarete. Tako je v noči na 8. 9. neznani storilec 
vlomil v skladišče gostinskega lokala Tejči bar v Slovenj Gradcu. S 
seboj je odnesel več zabojev alkoholnih pijač. Lastnika je oškodoval za 
dobrih 120.000 tolarjev.
V noči na 31. 8. je prav tako neznani storilec, vlomil v prostore Kroki 
bara na Ravnah na Koroškem. Odnesel je štiri zaboje piva, dva zabo
ja vina in nekaj plastenk brezalkoholnih pijač. Tokrat je bil lastnik 
oškodovan za kakih 30.000 tolarjev.

Nočni prijatelj
Nič kaj »prijateljsko« ni deloval neznanec, kije v noči na 2. 9. vlomil v 
okrepčevalnico Prijatelj na Ravnah na Koroškem. Kot kaže, ga nič ni 
bilo strah, da bi ga kdo med njegovim početjem odkril, saj je v miru 
preiskal vse prostore in registrsko blagajno. Iz okrepčevalnice je vzel 
neugotovljeno količino cigaret in drugega.

Sam po parku...
Če sem že pri drznih tatvinah in hladnokrvnih tatovih, potem mednje 
zagotovo sodi tudi neznani storilec, ki je 1. 9. okoli 21. ure v parku 
Doma telesne kulture na Ravnah na Koroškem odtujil žensko torbico. 
Lastnica je v njej imela osebne dokumente, bančni kartici in mobilni 
telefon in je bila tako oškodovana za okoli 30.000 tolarjev.
Vprašali se boste: »Kje je tu hladnokrvnost storilca?!« Ta je v dejstvu, 
da je imela lastnica torbico poleg sebe na klopi, na kateri je sedela.

Bosa Alfa
Lastnik osebnega avtomobila Alfa Romeo s Prevalj svojega jeklenega 
konjička zagotovo ni imel poleg sebe na klopi ali v postelji. Lepo ga je 
parkiral v naselju na Prevaljah. To je izkoristil neznanec, ki je ponoči 
avto oskubil tako, da mu je snel in odnesel vsa štiri platišča s pnev
matikami vred. Škoda znaša kar zajetnih 100.000 tolarjev.
Še nekoliko huje pa bo lastniku kolesa z motorjem znamke ATX 50, 
rdeče barve iz Mislinje, saj bo poslej moral hoditi peš. Nekdo mu je 
namreč njegovo nezavarovano »mašinco kratko in malo odpeljal. 
Lastnika je tako spravil ob 30.000 tolarjev.

Zakaj?
Vprašanje iz naslova tega prispevka si mirne duše lahko zastavi last
nica osebnega avtomobila znamke VW Passai s Prevalj, v noči na 2. 9. 
2001 je namreč neznani storilec z ostrim predmetom poškodoval njen 
avtomobil in jih povzročil za dobrih 100.000 tolarjev gmotne škode.

Verski motiv
Motiv je znan, storilec pa ne, bi lahko rekli za vlom, ki se je zgodil v 
Brdinjah na Ravnah na Koroškem. Motiv je zagotovo verski, saj je tat 
vlomil v leseno hišo v tem kraju in odnesel starejši sliki z verskim 
motivom in tri razpela. Višina škode še ni ocenjena, storilca pa seveda 
iščejo.

V gore
Za še zadnje poletne izlete v gore sta si (verjetni dva različna ali pa tudi 
ne) storilca na Prevaljah in v Mežici »brezplačno« omislila gorski kolesi. 
Prvo je »dobilo noge« 24. 8. okoli 20. ure izpred stanovanjskega bloka 
na Prevaljah, drugo pa je bilo odtujeno, kot strokovno pravijo policisti, 
v dneh med 24. in 26. 8. iz kleti stanovanjskega bloka v Mežici.

Tudi prijeti
Čeprav se večina policijskih sporočil za javnost, ki jih uporabljam tudi 
sam za potrebe koroške črne kronike v časopisu Prepih, konča z zna
menitim stavkom »policija o dogodku zbira obvestila«, precej storilcev 
kaznivih dejanj policisti kasneje odkrijejo in »črne« dogodke tudi razjas
nijo.
Tako nas je na primer policija v prvi polovici letošnjega leta obvestila, 
da so neznanci iz nekega zasebnega podjetja na Ravnah na Koroškem 
odtujili sestavne dele za štiri garažna vrata in podjetje oškodovali za 
989.130 tolarjev. Policisti PP Ravne na Koroškem so z zbiranjem 
obvestil ugotovili, da so dejanja osumljeni trije delavci tega podjetja. Po 
podatkih policije naj bi bili omenjeni delavci iz ukradenih delov sestavili 
štiri vrata in jih po znatno nižji ceni vgradili v objekte treh kupcev. Zoper 
vse tri delavce so policisti podali kazensko ovadbo na Okrožno državno 
tožilstvo Slovenj Gradec, zaradi suma storitve kaznivega dejanja 
tatvine. Kazenski ovadbi pa so podali tudi zoper dva kupca iz občine 
Ravne na Koroškem, zaradi suma storitve kaznivega dejanja prikrivan
ja.

Konoplja tod in tam
Tudi v minulem obdobju brez mamil ni šlo. Tako so policisti P.P. Slovenj 
Gradec 12. 9. sporočili, da so T.T. iz občine Mislinja in M.F. iz občine 
Slovenj Gradec osumili neupravičene proizvodnje in prometa mamil. V 
Turiški vasi naj bi bila namreč osumljena na njivi s koruzo gojila indi
jsko konopljo. Poslali so jo v analizo, na podlagi pisnih odredb pa so 
pri obeh osumljenih že opravili hišni preiskavi. Našli so več pripo
močkov za gojenje in razpečevanje mamil in različno razstrelivo.

Javno uživanje
Na Cankarjevi ulici v Slovenj Gradcu so 30. 8. 2001 ob 18.56 policisti 
zalotili dve osebi, ki sta na javnem kraju uživali mamila. Pokazalo seje, 
da gre za M.L. iz občine Mežica in A.K. iz občine Slovenj Gradec. 
Zaradi suma storitve kaznivega dejanja omogočanja uživanja mamil so 
policisti oba povabili na policijsko postajo, kjer so M.L. zasegli injekci
jsko brizgalko. A.K. so policisti napotili na strokovni pregled v 
bolnišnico Slovenj Gradec.
Zoper M.L. so policisti podali kazensko ovadbo na Okrožno državno 
tožilstvo Slovenj Gradec, zaradi suma storitve kaznivega dejanja 
omogočanja uživanja mamil.

Pretežka noga
Izmed prometnih nezgod v minulem obdobju bi izdvojil tisto, ki seje 24. 
8. pripetila na regionalni cesti Ravne na Koroškem - Prevalje. Do nje je 
po vsej verjetnosti in po prvih ugotovitvah policije bržkone prišlo zaradi 
»pretežke noge« voznika osebnega avtomobila, ki je vozil z Raven na 
Koroškem proti Prevaljam. Na odseku ceste, kjer je hitrost omejena 
na 50 kilometrov na uro, hitrosti vožnje ni prilagodil stanju ceste, gos
toti prometa in drugim prometnim razmeram in je trčil v peško A.B. iz 
občine Prevalje, ki je prečkala cesto od gostilne Brančurnik proti avto 
pralnici Trobas. Peška se je hudo telesno poškodovala in so jo odpel
jali v bolnišnico Slovenj Gradec.
Seveda je bilo v tem obdobju prometnih nezgod še več, pomembno pa 
je, da nobena izmed njih ni terjala najhujšega krvnega davka - torej 
smrti kakšnega prometnega udeleženca.

Nesrečen padec
Zato pa je imel manj sreče V.Z. iz občine Mislinja, ki je plačal najhujši 
davek za, pravzaprav majhno, nerodnost. Policisti so namreč 27. 8. 
prejeli obvestilo, da je bilo v gozdu nad Mislinjo najdeno moško truplo. 
Z zbiranjem obvestil in ogledom kraja najdbe so policisti ugotovili, da
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PREPIH horoskop
se je pokojni V.Z. dan prej odpravil na izlet na Ribniško kočo na 
Pohorju. Ko se je vračal, je v bližini svojega doma z nogo zadel v koreni
no in padel na 40 centimetrov dolg, odžagan kos drevesnega debla. Ob 
padcu se je tako hudo poškodoval po glavi, da je umrl na kraju nez
gode.

Neubogljiv voziček
Z lesom je povezana tudi delovna nezgoda, ki seje pripetila v proizvod
ni dvorani podjetja Marles Hiše d.o.o. Delavca I.M. iz občine Podvelka 
in R.K. iz občine Ruše sta s posebnim vozičkom spravljala lepljen rezan 
les. Na vozičku je bilo okoli 7 kubičnih metrov lesa. Ob izhodu iz 
proizvodne dvorane je voziček »postal neubogljiv« in je zapeljal proti 
podboju vrat. Delavec I.M. gaje poskušal preusmeriti proti izhodu, ven
dar ga je voziček stisnil ob zid proizvodne dvorane in ga hudo 
poškodoval. Odpeljali so ga v bolnišnico, kjer je ostal na zdravljenju.

Požar na vzmeteh
22. 8. ob 14.30 je prišlo do požara na odpraševalni napravi v proizvod
ni dvorani družbe Stryia - Vzmeti d.o.o. Po podatkih policije naj bi ogenj 
izbruhnil zaradi samovžiga prašnih delcev, gmotna škoda pa prvih oce
nah znaša okoli 800.000 tolarjev.

Ogenj na ogled
Istega dne je okoli 22.oo na Muti zagorelo v trgovskem lokalu, last C.V. 
iz Podvelke. Policisti so ugotovili, da je do ognja prišlo zaradi vžiga 
oblačil, razstavljenih v izložbi prodajalne, ki so se dotikala prižganih 
luči, ogenj pa seje zatem razširil še na druga oblačila in obutev. Požar 
so pogasili gasilci z Mute, gmotna škoda pa po prvih ocenah znaša 
dobrih 400.000 tolarjev.

Podtaknjeni zublji
Na ne tako pogost način je 23. 8. izbruhnil požar v stanovanjski hiši v 
Mežici, last I.P. Policisti so namreč ugotovili, daje bi požar podtaknjen. 
Storilec je skozi priprto kuhinjsko okno vstopil v hišo in z vnetljivo 
tekočino polil prostore in povzročil požar.
Ogenj so pogasili gasilci iz Mežice in Črne na Koroškem, gmotna škoda 
pa znaša dobrih 500.000 tolarjev. 28. 8. so policisti prijeli osumljenca 
za podtaknjen požar, ki naj bil dejanje storil iz maščevanja. Zaradi 
utemeljenega suma storitve kaznivega dejanja požiga bodo zoper njega 
podali kazensko ovadbo na Okrožno državno tožilstvo v Slovenj Gradcu.

Dama
Kratko policijsko sporočilo:
»Dne 09. 09. 2001 ob 16.25 je gospa N.M. iz občine Izola kršila javni 
red in mir v Pik baru v Slovenj Gradcu - nedostojno se je obnašala do 
gosta lokala. Zatem je lokal zapustila. Nekaj minut po 19.00. uri je v 
vinjenem stanju prišla v lokal Doma upokojencev v Slovenj Gradec in 
se pričela nedostojno vesti do natakarice, s katero je pričela fizično 
obračunavati. Nadaljevanje kršitve so preprečili drugi gostje, do kater
ih se je prav tako pričela vesti nedostojno in žaljivo. Nesramna je bila 
tudi v postopku s policisti in se ni hotela pomiriti. Zaradi suma, da bo 
s kršitvijo nadaljevala so policisti zoper njo ob 20.15 odredili 
pridržanje.«
»To je bila pa zares prava Pikova dama, še malo, pa bi verjetno kot 
Ludvik XIV za seboj pustila vesoljni potop,« kot običajno dogodek 
komentira Rene, prijatelj mojega prijatelja »bifedžije«, gostilničarja, 
igralca, tekstopisca, ljubimca in še kaj Mirana.
»No, pri vsej zadevi bi bilo treba ugotoviti še, zakaj je divja gospa prišla 
delat (ne)red iz oddaljene Izole na Koroško. Morebiti pa je pričakovala, 
da ji bodo na policijski postaji poleg pridržanja ponudili še značilno fran
cosko kosilo, dunajski zrezek s pomfrijem in fižolovo solato z bučim 
oljem. Toda, če se kaj spoznam na jedilnik v policijskih bunkerjih, je 
kvečjemu dobila fižolovo solato brez bučnega ali olivnega olja, v 
zameno pa je policistom morala izročiti svoje vezalke: tudi to je namreč 
eden izmed policijskih prijemov, s katerim v kali zatrejo vsakršen 
poskus pobega.«

Tl.

HOROSKOP - OKTOBER 2001
OVEN: Varčujte z energijo, in vsaj za kak dan pozabite na dol
goročne načrte - taktika majhnih korakov, usmerjenih pred
vsem v kariero, je zdaj najbolj priročna. Bolj odločno pa se 
lahko spoprimete z urejanjem doma, našli boste modre 
pomočnike in predvsem: vse opravljeno vas bo še dolgo 
razveseljevalo.
BIK: Niste tako revni, kot se vam morda ta hip zdi. Ob sple
tanju resnejših vezi se zato raje ne ukvarjajte z ocenjevanjem 
partnerjeve denarnice, najbrž pa je varčen človek. Odlično 
obdobje za študij - vztrajnost, domiselnost in radovednost so 
zdaj vaši najmočnejši aduti.
DVOJČKA: Dvom je sicer vaš stalni zaveznik, a naj vam ne 
pokvari težko prigaranega miru med domačimi štirimi stena
mi. Trenutki osamljenosti so res samo - trenutki. In najbolje 
jih lahko izkoristite, če prevetrite vaše odnose - samo iz pre
ganjanja dolgega časa pač ne rastejo osrečujoče vezi.
RAK: Čas je, da presejete množico želja - tista edina in 
najbolj prava naj postane vaša zvesta spremljevalka. V mis
lih in srcu si privoščite najboljše, za premlevanje bolečih 
ostankov preteklosti tako ne bo več priložnosti in kolesje se 
bo začelo vrteti hitreje in brez zatikanja.
LEV: Manjši spodrsljaji vam bodo odpuščeni, zato kar 
pogumno naprej - z lahkoto boste premaknili goro opravkov 
in mimogrede celo kaj dodatno zaslužili. Vaša prisotnost na 
družabni sceni bo sicer nekoliko manjša, bo pa takrat bolj 
živahno in prijetno. Konflikti se vas bodo čudežno izognili. 
DEVICA: Prijaznost je vaša sopotnica in nič si ne želite bolj 
od toplih uric v dvoje. Vsaj takrat torej odložite poslovne 
skrbi in si priznajte, kaj čutite. Finančne in premoženjske 
teme naj ostanejo pred vrati, ni pravi čas za vpletanje tovrst
nega pragmatizma v zasebne odnose. Sami boste bolje 
opravili.
TEHTNICA: Presenečeni boste, ko se vam bo pomoč ponudi
la prav tam,
kjer najmanj pričakujete - doma so zdaj pripravljeni podpreti 
vaše ambicije. Premislite pa, ali se res želite vplesti do te 
mere, da si boste v zameno za pomoč pripravljeni naprtiti 
slabo vest, kadar boste ravnali po svojem srcu.
ŠKORPION: Pravi čas je, da navežete tesnejše stike v 
službi, tudi na bližnjo soseščino ne pozabite, kakšno 
malenkost o sebi ji vendarle lahko zaupate. O vaših načrtih, 
ki presegajo ožje okolje, pa raje razmislite na samem ali sku
paj z dobrimi prijatelji - seganje po nenavadnih daljavah pač 
ni vsakomur razumljivo.
STRELEC: Vaša pozornost se bo vrtela predvsem okrog 
denarja - tudi
nepreklicni idealizem potrebuje nekaj zemeljske hrane. 
Čeprav boste vložili veliko energije in se odločali za 
bliskovite poteze, bodo rezultati prihajali počasi, a sigurno. 
Predvsem pa - vaši partnerski odnosi zahtevajo jasne 
odločitve.
KOZOROG: Saj veste, za izmenjavo gre - le zadovoljen part
ner vam bo rad pomagal naprej in navzgor. Poskrbite, da se 
ne bo počutil omejen in osamljen, pa vam bodo odprta vsa 
vrata. Čaka vas tudi odločitev, kako omejiti vsakdanje 
obveznosti na najnujnejše, da bo dovolj časa tudi za telesno 
sprostitev.
VODNAR: Potrebujete kratko zatišje, le odmaknjeni od 
vrveža boste lahko spletli niti v izvrstno zamisel. Aktivirali 
ste dve pomembni življenjski področji in obe čakata na raz
plet: na prvem mestu je urejanje čustvenih odnosov, potem 
bo ostalo še več energije za poglabljanje znanja in za 
duhovno rast.
RIBI: Življenje vam bo pokazalo najbolj ljubezniv obraz - 
seveda, privoščite si ga. Z nekaj diplomacije in notranjega 
prilagajanja vam bo vsekakor uspelo okrepiti nežne čustvene 
odnose - morda so se komaj začeli - in jih utiriti v malce stro
go domače kolesje. Postavite se zase, prijazno, kot znate.
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Teroristični napad na Ameriko
NAPAD BREZ NAPADALCEV

anketa ________________________

Agresija, ki so jo teroristi izvedli na Združene 

države Amerike, nam bo zagotovo ostala še 

dolgo v spominu. Šokirani, zgroženi in ogorčeni 
smo spremljali dogodke, ki bodo imeli velik vpliv 

na vso zemeljsko oblo. Tragedija v New Yorku je 

vredna vsega obsojanja in skoraj vse države na 

svetu zločin obsojajo, ker se zavedajo, da bo za 

seboj pustil velike politične in gospodarske 

posledice. Najhuje pa je gotovo, da je ob napadu 

umrlo več tisoč nedolžnih ljudi.
Da je to kriminal brez primere, pravijo tudi naši 
anketiranci.

EMIL JUVAN:

»Agresija prav gotovo ne spada med primerne in 
demokratične načine reševanja terorizma in z 
njim povezanih težav, ki so prizadele Združene 
države Amerike. Zato menim, da bi morale ZDA 
pokazati vsaj malo več zanimanja za rešitev krize 
na drugačen, ne nasilen način in si orizadevati 
tudi to doseči. Z dejanji, kijih nameravajo sprožiti 
proti krivcem, ki še niso znani, bodo prav gotovo 
začrtali začaran krog nasilja, v katerem se kmalu 
ne bo vedelo, kdo izvaja terorizem in kdo 
povračilne ukrepe. Spet pa je res, da morajo ZDA 
kot svetovna velesila s tem ukrepom dokazati, da 
so sposobne reševati in prebolevati takšne 
težave in storilce tudi najstrožje kaznovati.«

TATJANA PODJAVORŠEK:

»Šokirana sem bila ob dogodku, ki se je odvijal

tisti torek 11. septembra v Ameriki. Vsi doma 
smo bili začudeni, da se lahko kaj takega sploh 
zgodi in še danes ne morem verjeti, da so lahko 
teroristi izpeljali tragedijo na tako neciviliziran 
način. Ubogi ljudje, ki so po nedolžnem morali 
umreti v letalih in v požaru in v ruševinah. Kdo bo 
povrnil ta življenja, kdo bo pomagal ljudem, ki so 
ob tragediji postali težki invalidi? Navadno se 
sčasoma na take ljudi rado pozablja.«

SREČKO ROŠER:

»Ne morem verjeti, da je do kaj takega v Ameriki 
sploh prišlo. Hudo sem potrt tudi zaradi tega, ker 
imam v New Yorku dobrega prijatelja; sem v skr
beh, da se tudi njemu ni kaj zgodilo. Vsekakor 
menim, da seje v Ameriki zgodil strahoten zločin, 
saj so v njem umrli čisto nedolžni ljudje. 
Teroristični napad se po mojem mnenju utegne 
izkazati za uničujoč udarec Palestincem in 
drugim, že itak zatiranim ljudem. Če se bodo 
teroristi, ki so sodelovali v tem napadu, odkriti, 
jih je treba najstrožje kaznovati, stroge kazni bi 
prav gotovo vplivale na njihovo nadaljnje delovan
je.«

ZDENKA JELEN:

»Teroristični napad na Ameriko prinesel 
zgroženost in ogorčenje. Ne morem verjeti, da se 
v današnjem svetu kaj takega sploh lahko zgodi. 
Ko sem potek napada spremljala preko televizije, 
sem najprej pomislila na ljudi, ki so bili v ognju in
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v ruševinah, pa se niso mogli rešiti. Spomnila 
sem se tudi nedolžnih potnikov v letalih, ki so po 
nedolžnem šli v smrt. Človek sploh ne more ver
jeti, da je to sploh mogoče.«

MARTIN KRAJNC:

»Za dogodke, ki so se dogajali v Ameriki, sem 
zvedel na televiziji. Ni mi bilo vseeno, čeprav se 
je vse to dogajalo na drugem koncu sveta. To 
dejanje, ki so ga izvedli teroristi, je več kot kri
minalno. Če bi dobili teroriste, ne zaslužijo 
drugega kot da jih zravnajo z zemljo. Žalostno in 
boleče je, da je moralo v tem napadu umreti na 
tisoče nedolžnih ljudi. Takšne napade obsojam in 
ne morem razumeti, zakaj ne ujamejo teh teror
istov, saj vedo, kdo so in kje so.«

GENOVEFA PAVLIČ:

»Nimam besed, da bi karkoli rekla o tem 
zločinskem napadu. Tudi sama sem ga sprem
ljala na televiziji in vam kar po pravici povem, da 
sem molila za tiste nedolžne ljudi. Dolgo sem že 
na svetu, kaj takšnega pa si nikoli nisem mislila, 
do bom sploh doživela. Drugače bi si vse to 
predstavljala, če bi Ameriko napadli sovražniki, 
potem bi imela napadalce. Tako pa sojo napadle 
barbarske skupine, z njihovimi letali in, v kolikor 
sem slišala, s piloti, ki so se usposabljali prav v 
Ameriki.

F.JURAČ
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M Vzajemna
Končno
samostojni!

Polni elana in novih načrtov za vedno zapuščate šolske klopi Prva 
zaposlitev- in prva plača vas zagotovo navdajata s pnjetniimi občutki. 
Odslej bo življenje takšno,, kot s« ga boste ustvarili sami.. Gotovo že 
razmišljate o svojem avtu. svojem stanovanju ali pa o življenju v 
dvoje. Kaj pa zdravje? Ste pomislil, da vam brez zdravja morda 
ne bo uspelo doseč« tistega, kar si želite? Zdravje je v vaših letih na 
srečo skoraj samoumevno Pa vendar - preudarni zavarujejo svoje 
imetje. In ko ste na začetku svoje poti. je pomembno, da zavarujete 
tisto, kar boste tudi v prihodnje najbolj potrebovali, svoje zdravje.

Kdaj, kje in kako do 
prostovoljnega zdravstvenega 
zavarovanja za doplačila?
Dan. ko vam poteče status dijaka ai študenta, ko se prijavite na 
Zavodu za zaposlovanje al sklenete zaposlitev, je dan odločitve.

Preden sklenete prostovoljno zdravstveno zavarovanje za dopliačilia, 
morate imeti urejeno obvezno zdravstveno zavarovanje pni
Zavodu za zdravstveno zavarovanje Slovenije.

Sledi vključitev v prostovoljno zdravstveno zavarovanje za 
doplačila.

UREDITE VSE NA ENEM MESTU'

Od trenutka vstopa v samostojnost morate skrb za vašo zdtovsttveno 
varnost preložiti na svoja ramena. Vsem otrokom,, šoloobvezni 
mladimi in rednim študentom obvezno zdravstveno zavarovanje 
zagotavlja popolino zdravstveno varstvo. Vse pa se spremenil,, ko 
Šolanje zaključite.

Zavarujmo svoje zdravje

Ko ste uredil obvezno zdravstveno zavarovanje, zahtevajte- ponudbo 
prostovoljnega zdravstvenega zavarovanja za dopllačša Vžajetrme 
zdravstvene zavarovalnice.

Če bo zavarovanje urejal vaš delodajalec, boste ponudbo 
Vzajemne zdravstvene zavarovalnice verjetno prejel* kar v podjptjiu» 
sicer pa nas pokličite po teHefamui - z veseljem bomo odgovorili na 
vaš klic.

Zakaj Vzajemna zdravstvena 
zavarovalnica?
VZAJEMNOST = SODELOVANJE

Za vzajemnost ste verjetno le slišali!.. V Vlajem« zdravstvent 
zavarwaliracii sodeluiemo različni ljudje,, razUtčiraih generacij, stani in 
mlladli. Zato Itìnko vsÀdo dobi sredstva za zdradjpnie,, ko jjh potrebuje. 
VSi. kn smo v Vzajermi zdkavstvenii zararovaHmio prostovoljno 
zdravstveno zavarovanii za dopllačiilla. smo hkrati tudi njjemi Hastmkii 
oziroma čitank Dotoček družbe se vrača zavarovancem v oblk» 
bonusov (oziroma se- shrani kot rezervacija za kasnejša Hetta.

Ko pride čas, ne dvomite v pravo odločitev - 
sklenite prostovoljno zdravstveno zavarovanje za doplačila 
pri Vzajemnii zdravstveni zavarovalnici in se ne pustite 
presenetiti visokemu računu, ki bi ga morali plačati sami.

V Sloveniji je zdravstveno zavarovanje urejieno tako. da vami po 
končanem šotenju deli stroškov zdravstvenih storitev pokriijp obvezno 
zdravstveno zavarovanje,, razliko do celotne vrednosti zdravstvene 
stontve pa pldčate sami. Kljub temu. da so stroškii,, ki bi jjih moralii 
plačat« samii. lahko zelo visokii. se jim lahko izognete tako, da 
sklenete prostovoljno zdravstveno zavarovanje za doplačila 
pn Vžajemmii zdravstveni zavarovalnic». S tem sli zagotovite,, da bo 
razliko do potne vrednosti zdravstveniilhi storitev' namesto v®, plačata 
zavarovalnica.

Skrb za lastno pnbodriost in zgodnja odtočitev za skHemtev 
prostovoljnega zdravstvenega zaverovania za dtopfaafa se vami bosta 
oforestovalSi že- na samem začetku.

POHfTJTE IN SE NAM PRIDRUŽITE OM PREJ:
iizpdiniite vprašalnik im nam ga pošljite p® pošti
alh pa se- ogllasiite v emi izmedl desetih pobUownih enot aA
petimštiiriideseiniti: zastopstev' Vzajemne1 zdravstvene zavararaAmce.

Ime in priimek:

Naslov:

Dan, mesec in leto rojstva: 

Telefonska številka: 

Elektronski naslov: 

Šola/fakulteta-letnik:

M
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Želim, da mi pošljete ponudbo za prostovoljno zdravstveno zavarovanje 
za doplačila.



zagotovljeno zadovoljstvo

Prevent d.d.
Kidričeva 6, SI-2380 Slovenj gradeč 
Tel.: +386 (0)2 8823 000 
Fax: +386 (0)2 8823 010
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Leto ustanovitve:
1952

Število zaposlenih:
7200

• Prihodek za leto 2000:
280 MIO EUR

Izvoz za leto 2000:
265 MIO EUR

• Certifikati:
ISO / TS 16949

• Nagrade:
Nagradi koncema Volkswagen za najboljšega dobavitelja 
“Value to thè customer Award”.
Nagrada za najboljše mednarodno podjetje“manager 2000” 
v Bosni in Hercegovini.

• Dejavnosti:

PROIZVODNJA TEKSTILNIH, USNJENIH IN PLASTIČNIH
DELOV ZA AVTOMOBILSKO INDUSTRIJO

PROIZVODNJA ZAŠČITNIH, POKLICNIH IN IMAGE OBLAČIL, 
TER SPECIALNIH ZAŠČITNIH OBLAČIL

PROIZVODNJA DELOVNIH ROKAVIC

PROIZVODNJA INDUSTRIJSKIH NOŽEV IN REZIL 

PROIZVODNJA VRAT IN IVERNIH PLOŠČ

GRADBENIŠTVO

LOGISTIČNA DEJAVNOST

www.prevent.si
prevent@prevent.si


